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Βασίλης Κοίλιας: συνεχώς ανα-
ξιόπιστοι απέναντι στην Ιστο-
ρία της Ιατρικής «διακονίας»…
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ΣΕΝΑΡΙΑ ΤΕΛΟΣ ΣΕΝΑΡΙΑ ΤΕΛΟΣ 
ΓΙΑ ΤΟ OPEN MALLΓΙΑ ΤΟ OPEN MALL

Μια φορά και έναν Μια φορά και έναν 
καιρό... ο τρύγοςκαιρό... ο τρύγος

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για 
το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, 

το ΚΥΝΗΓΙ: το ΚΥΝΗΓΙ: 
Γράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣΓράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣ

Έκλεισε οριστικά 
την παραφιλο-
λογία αναφορικά 
με το OPEN MALL 

ο δήμαρχος Αρταίων Χρι-
στόφορος Σιαφάκας, στην 
ενημερωτική συζήτηση 
του Δημοτικού συμβουλί-
ου, σχετικά με την πορεία 
του έργου, που εισήχθη 
έπειτα από αίτημα της μεί-
ζονος αντιπολίτευσης.
Ο Χριστόφορος Σιαφάκας, 
τόσο κατά την εισήγησή 
του, όσο και κατά την απο-
φώνηση της συζήτησης 
του Δημοτικού Συμβουλί-
ου, παρουσίασε την πραγ-
ματικότητα αναφορικά 
με την κατάσταση του έργου, τις 
δεσμεύσεις και τις υποχρεώσεις που 
έχει ο Δήμος Αρταίων, στην εκτέλε-
ση της σύμβασης με τον εργολάβο 
και εξήγησε ότι βρισκόμαστε σε ένα 
κομβικό σημείο, όπου έχει εκτελε-
στεί το 75% των εργασιών της εκ-
σκαφής της πόλης, με αποτέλεσμα 
το μόνο που απομένει είναι να ολο-
κληρωθεί η διαδικασία, εντός των 

προβλεπομένων χρονοδιαγραμμά-
των, προκειμένου να αποφευχθεί η 
παράταση της ταλαιπωρίας των δη-
μοτών, που πιθανώς θα επέφερε μια 
τροποποίηση της μελέτης του έργου 
και της γραφειοκρατικής διαδικασί-
ας που απατείται για τον λόγο αυτόν.
Αναφορικά με τις προτάσεις της 
αντιπολίτευσης και ιδίως του Χρή-
στου Τσιρογιάννη και της Βάσως 
Αμπελογιάννη, τις χαρακτήρισε 

όψιμες, αλλά ανέφερε ότι 
ο Δήμος Αρταίων είναι δε-
κτικός σε κάθε αλλαγή και 
πρόταση, η οποία εγγρά-
φως θα υποβληθεί προς 
την Τεχνική Υπηρεσία, 
εφόσον αυτή την εγκρί-
νει χωρίς περαιτέρω οι-
κονομική επιβάρυνση του 
Δήμου Αρταίων και τρο-
ποποίηση του χρονοδια-
γράμματος του έργου, που 
λήγει το τέλος του 2025.
Να σημειωθεί ότι στο συμ-
βούλιο συμμετείχε και η 
Προϊσταμένη της Τεχνικής 
Υπηρεσίας κ. Σοφία Γρύλια, 

η οποία και απάντησε στις ερωτή-
σεις τεχνικής φύσης, που ετέθησαν 
από τους παριστάμενους. 
Στην συζήτηση παρενέβη και ο πρό-
εδρος του Εμπορικού Συλλόγου κ. 
Δημήτρης Χουλιάρας, ως ετέρος της 
υλοποίησης του OPEN MALL , ο οποί-
ος αναφέρθηκε στο ιστορικό  και τις 
προτάσεις που υπέβαλλε, αλλά και ο 
εκπρόσωπος των μελετητών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΣΙΡΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να αυξηθούν 
κατά 1 ώρα ημερησίως, οι ώρες απα-

σχόλησης των σχολικών καθαριστριών

Πρωτοπόρα η Άρτα 
με το 1ο  Φεστιβάλ 

Τρίτης Ηλικίας

Ξεκίνησαν οι εκδηλώσεις 
του “Ροζ Οκτώβρη” με τη 

φωταγώγηση του Δημαρχείου
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Σάρωσε στην Ήπειρο στις 
εσωκομματικές εκλογές του 

ΠΑΣΟΚ ο υποψήφιος 
πρόεδρος ΧΑΡΗΣ ΔΟΥΚΑΣ. 

Μεγάλο το ενδιαφέρον για  το 
αποτέλεσμα της Β’ Κυριακής

Έλεγχο για τα δημοσιεύματα σε 
βάρος της Περιφέρειας ζήτησε 

από τον Υπουργό Εσωτερικών ο 
Περιφερειάρχης κ. Καχριμάνης

Στην Βουλή από Στην Βουλή από 
το ΓΙΩΡΓΟ ΣΤΥΛΙΟ το ΓΙΩΡΓΟ ΣΤΥΛΙΟ 

το θέμα των το θέμα των 
αναγκαστικών αναγκαστικών 
συνεταιρισμών συνεταιρισμών 

και το και το 
ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ
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 Τη διενέργεια ελέγ-
χου για τα δημο-
σιεύματα των τε-

λευταίων ημερών ζήτησε 
από το Υπουργείο Εσωτε-
ρικών ο Περιφερειάρχης 
Ηπείρου κ. Αλέξανδρος 
Καχριμάνης, δηλώνοντας 
τα εξής:
«Αυτές τις ημέρες άκουσα 
πάρα πολλά και μάλιστα 
κατατέθηκε  και μια ερώτη-
ση βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ 

για τα τεκταινόμενα στην 
Περιφέρεια. Έχω μάθει στη 
ζωή μου να αγωνίζομαι και 
έτσι θα συνεχίσω. Κατόπιν 
αυτού και για να τελειώνουν 
οι διάφορες εικασίες, σήμε-
ρα το πρωί ζήτησα από τον 
αρμόδιο Υπουργό (Εσωτερι-
κών), όπως λένε και  οι ίδιοι, 
να κάνει έλεγχο στις πράξεις 
της Περιφέρειας Ηπείρου.  
Όλα τα άλλα είναι εκ του πε-
ρισσού». 

Σύμφωνα με τα τε-
λικά αποτελέσμα-
τα της εκλογικής 
διαδικασίας στο 

Νομό Άρτας, ο Χάρης Δού-
κας αναδείχθηκε νικητής 
με σημαντική διαφορά από 
τους άλλους υποψήφιους 
στις εκλογές για τον νέο 
πρόεδρο στο ΠΑΣΟΚ.
Συγκεκριμένα, οι ψήφοι δια-
μορφώθηκαν ως εξής: Νίκος 
Ανδρουλάκης: 393 ψήφοι 
Παύλος Γερουλάνος: 466 ψή-
φοι Νάντια Γιαννακοπούλου: 
51 ψήφοι Άννα Διαμαντο-
πούλου: 253 ψήφοι Χάρης 
Δούκας: 604 ψήφοι Μιχάλης 

Κατρίνης: 64 ψήφοι.
Συνολικά, 5.093 μέλη και 
φίλοι του ΠΑΣΟΚ προσήλ-
θαν στις κάλπες του Νομού 
Ιωαννίνων, με 19 άκυρα και 
λευκά ψηφοδέλτια. Το τελικό 
συγκεντρωτικό αποτέλεσμα, 
δίνει την πρωτιά στο Χάρη 
Δούκα: Νίκος Ανδρουλάκης: 
1.417 ψήφοι Παύλος Γερου-
λάνος: 940 ψήφοι Νάντια 
Γιαννακοπούλου: 98 ψήφοι 
Άννα Διαμαντοπούλου: 824 
ψήφοι Χάρης Δούκας: 1.683 
ψήφοι Μιχάλης Κατρίνης: 
112 ψήφοι.
Ολοκληρώθηκε ο πρώτος 
γύρος των εσωκομματικών 

εκλογών στο ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 
στο Νομό Πρέβεζας. Σύμ-
φωνα με τα συγκεντρωτικά 
αποτελέσματα, πρώτος σε 
ψήφους αναδείχθηκε ο Χάρης 
Δούκας, ο οποίος συγκέντρω-
σε 750 ψήφους. Στη δεύτερη 
θέση βρέθηκε ο Νίκος Αν-
δρουλάκης, λαμβάνοντας 669 
ψήφους, ενώ ο Παύλος Γε-
ρουλάνος κατέλαβε την τρίτη 
θέση με 484 ψήφους. Η Αννα 
Διαμαντοπούλου έλαβε 355 
ψήφους, ο Μιχάλης Κατρίνης 
συγκέντρωσε 128 ψήφους, 
ενώ η Νάντια Γιαννακοπού-
λου έλαβε 29 ψήφους.

Πρώτος ο Χάρης Δούκας σε Άρτα, 
Ιωάννινα και Πρέβεζα...

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΡΙΖΟΥ: ΔΗΛΩΣΗ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ 
ΤΗΣ 6ης ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ

Ι.

Η μεγάλη προσέλευση 
των πολιτών και ο υπο-

δειγματικός τρόπος διεξα-
γωγής των εσωκομματικών 
εκλογών του ΠΑΣΟΚ της 6ης 
Οκτωβρίου έφερε στις θύ-
μισές μας -και όχι μόνο των 
ψηφοφόρων του ΠΑΣΟΚ- τα 
(ζητούμενα πλέον, ωστόσο) 
αυτονόητα:  
Την ύψιστη χρησιμότητα 
των θεσμών και των διαδι-
κασιών της δημοκρατικής 
ζωής, κατά τρόπον που να 
μπορούμε να εκφράζουμε τις 
-διαφορικές- απόψεις μας, 
με πολιτικό πολιτισμό, χωρίς 
φαιδρότητες και διχασμούς.
Και αυτή η συνειδητοποίηση 

είναι το μεγαλύτερο κέρδος 
για την συλλογική μας ταυ-
τότητα και αυτογνωσία.

ΙΙ.

Η Νέα Δημοκρατία είχε 
στη διάθεση της μία 

εξαιρετικά μεγάλης διάρ-
κειας περίοδο στην οποία 
-πραγματικά- θα μπορούσε 
να είχε εφαρμόσει έστω και 
κάποια μέτρα κοινωνικής 
πολιτικής. 
Αντ’ αυτών, οι πολίτες βιώ-
νουμε καθημερινά μια το-
ξική πραγματικότητα στην 
οποία -καλούμενοι να επιβι-
ώσουμε- ξεχάσαμε να ζούμε.  

ΙΙΙ.

Η πρόκληση και η ευθύνη 
για το ΠΑΣΟΚ είναι πολύ 

Έλεγχο για τα δημοσιεύματα 
σε βάρος της Περιφέρειας ζή-
τησε από τον Υπουργό Εσω-

τερικών ο Περιφερειάρχης κ. 
Αλέξανδρος Καχριμάνης

Απαντώντας σε σχετική 
ερώτηση, ο Περιφερειάρχης 
ανέφερε ότι μέχρι σήμερα 
δεν έχει κινηθεί καμία δια-
δικασία, και ότι «όλα όσα 
διαβάσαμε αυτές τις ημέρες 
είναι αναμασημένες κουβέ-
ντες, για να προσθέσει ότι οι 
συντονισμένες επιθέσεις δεν 
οφείλονται σε «κάτι μικρό». 
«Άλλωστε- συνέχισε-  εγώ 
στη ζωή μου αγωνίζομαι 
για πράγματα που θα βοη-
θήσουν τον τόπο. Σας θυμί-
ζω ότι αγωνίστηκα για τις 
εικόνες και σταμάτησε το 
κλέψιμο και γύρισαν περί-
που εικόνες πίσω. Αγωνίζο-
μαι για τους διαχειριστικούς 
χάρτες βοσκής γιατί από το 
2014 που έφερα το θέμα από 
την Ε.Ε .και μέχρι σήμερα 

δεν έγινε τίποτε. Και όλες οι 
μέχρι σήμερα λανθασμένες  
διακηρύξεις που δόθηκαν 
από το Υπουργείο θεωρώ 
ότι δόθηκαν από ανθρώπους 
που δεν θέλαν ποτέ τους 
χάρτες και ήθελαν να υπάρ-
χει τεχνική λύση και τεχνι-
κός σύμβουλος. Τρίτο θέμα 
ήταν οι ελληνοποιήσεις των 
γαλακτοκομικών προϊόντων 
και μετά στο μέλι, στο λάδι, 
στα κρασιά, σε όλα. Πρέπει 
να τελειώνουμε με αυτά. Δεν 
μπορεί μια κοινωνία που θέ-
λει να είναι  αυτάρκης και 
θέλει να σταθεί στα πόδια 
της να στηρίζεται σε αυτούς 
που την απομυζούν για πάρ-
τη τους». 

σοβαρή, για να αναλώνεται 
σε ανούσιες αντιπαραθέ-
σεις: Το ΠΑΣΟΚ είναι η μόνη 
ελπίδα για την επόμενη κυ-
βερνητική επιλογή. 
Γι αυτό και συνεχίζουμε με 
σοβαρότητα και ήθος & συμ-
μετέχουμε και την επόμενη 
Κυριακή 13 Οκτωβρίου.
Ψηφίζουμε και δυναμώνου-
με το ΠΑΣΟΚ.

Κατερίνα Ρίζου
Δικηγόρος
Υπ. Βουλευτής Άρτας.
Υπ. Ευρωβουλευτής
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ΠΡΟΣΩΠΑ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Μια φορά κι έναν καιρόΜια φορά κι έναν καιρό
Πέτυχαν τα OPEN MALL 

στην εφαρμογή τους;

Τα Open Mall, ή «Ανοιχτά Κέ-
ντρα Εμπορίου», αποτέλεσαν 
μια φιλόδοξη πρωτοβουλία 
για την αναζωογόνηση των το-
πικών αγορών στις ελληνικές 
πόλεις. Το σχέδιο είχε ως στόχο 
να φέρει κοντά μικρές και με-
σαίες επιχειρήσεις σε εμπορι-
κά κέντρα, προσφέροντας μια 
πιο οργανωμένη και ελκυστική 
εμπειρία στους καταναλω-
τές. Παρά τις καλές προθέσεις 
και την αρχική αισιοδοξία, τα 
Open Mall δεν κατάφεραν να 
ανταποκριθούν στις προσδο-
κίες, οδηγώντας σε αποτυχία 
σε πολλές πόλεις της Ελλάδας. 
Οι λόγοι της αποτυχίας αυτής 
είναι πολύπλοκοι και πολυδιά-
στατοι.
Ένας από τους βασικότερους 
λόγους για την αποτυχία των 
Open Mall ήταν η έλλειψη σω-
στού στρατηγικού σχεδιασμού. 
Πολλά από τα Open Mall δημι-
ουργήθηκαν χωρίς να ληφθούν 
υπόψη οι ανάγκες της τοπικής 
αγοράς και οι δυνατότητες 
προσέλκυσης πελατών. Σε πολ-
λές περιπτώσεις, η τοποθεσία 
των Open Mall δεν ήταν κατάλ-
ληλη ή δεν υπήρχαν επαρκείς 
υποδομές για να υποστηρίξουν 
την αυξημένη κίνηση. Αυτό 
οδήγησε σε περιορισμένη προ-
σέλευση καταναλωτών και δυ-
σκολία για τις επιχειρήσεις να 
επιβιώσουν.
Τα μεγάλα εμπορικά κέντρα και 
το ηλεκτρονικό εμπόριο αποτε-
λούν έναν σημαντικό παράγο-
ντα αποτυχίας των Open Mall. 
Οι καταναλωτές προτιμούν τα 
οργανωμένα εμπορικά κέντρα, 
τα οποία προσφέρουν πληθώ-
ρα καταστημάτων και επιλο-
γών σε ένα ενιαίο χώρο, καθώς 
και άνετους χώρους στάθμευ-
σης και υπηρεσίες ψυχαγωγίας. 
Ταυτόχρονα, η ραγδαία ανά-

πτυξη του e-commerce έχει αλ-
λάξει τις καταναλωτικές συνή-
θειες, με όλο και περισσότερους 
καταναλωτές να προτιμούν τις 
online αγορές για λόγους ευκο-
λίας και καλύτερων τιμών.
Ένα από τα κύρια ζητήματα 
που αντιμετώπισαν τα Open 
Mall ήταν η αδυναμία προσέλ-
κυσης επαρκούς αριθμού κατα-
ναλωτών. Η ελλιπής διαφήμιση 
και προώθηση των Open Mall 
οδήγησε σε χαμηλή αναγνω-
ρισιμότητα των νέων αυτών 
εμπορικών κέντρων. Επιπλέον, 
οι καταναλωτές δεν βρήκαν 
αρκετά κίνητρα για να επισκε-
φθούν τα Open Mall, καθώς οι 
επιλογές που προσέφεραν δεν 
διέφεραν ουσιαστικά από τα 
παραδοσιακά καταστήματα 
στους γύρω εμπορικούς δρό-
μους.
Πολλές τοπικές επιχειρήσεις 
δεν αγκάλιασαν την ιδέα των 
Open Mall, καθώς ανησυχού-
σαν για τις οικονομικές τους 
επιπτώσεις και τις αλλαγές που 
θα έφερνε η μετάβαση σε ένα 
πιο οργανωμένο και δομημένο 
μοντέλο εμπορικής λειτουργί-
ας.
Η επιτυχία των Open Mall 
απαιτούσε στενή συνεργασία 
μεταξύ των τοπικών αρχών, 
των εμπορικών συλλόγων και 
των ίδιων των επιχειρηματιών. 
Ωστόσο, σε πολλές περιπτώ-
σεις αυτή η συνεργασία ήταν 
προβληματική. Η έλλειψη συ-
ντονισμού και η ασυνέπεια 
στις αποφάσεις δημιούργησαν 
εμπόδια, ενώ ορισμένοι φορείς 
αγνόησαν τις ανάγκες των επι-
χειρηματιών. Οι διαφωνίες σχε-
τικά με τη διαχείριση, τη χρη-
ματοδότηση και την υλοποίηση 
των προγραμμάτων οδήγησαν 
σε καθυστερήσεις και, τελικά, 
σε αποτυχία.

Γράφει ο ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΪΝΤΑΣΗΣ

 Ημέρες τρύγου ημέρες χαράς
Σε όλους μας είναι γνωστό το 
κρασί. Ποτό ευλογημένο από τους 
θεούς. Είναι συνδεδεμένο με την 
παράδοση του τόπου μας. Ας κά-
νουμε, λοιπόν, μια αναδρομή στο 
παρελθόν  για να δούμε πώς γι-
νόταν η συγκομιδή και το πάτημα 
του σταφυλιού.
 Παραδόσεις άγνωστες για τους 
περισσότερους που μοιάζουν να 
έχουν ξεπηδήσει κατευθείαν από 
το παρελθόν.
 Όλοι οι χωρικοί περιμένανε, με 
ανυπομονησία τον ερχομό ή το τέ-
λος του καλοκαιριού που θα ωρί-
μαζαν τα σταφύλια. Οι μέρες του 
τρύγου ήταν ημέρες χαράς. Όπου 
να γύριζες το κεφάλι σου, τις ημέ-
ρες εκείνες θα έβλεπες παντού 
κόσμο να τρυγάει. Ακονισμένα τα 
μαχαίρια για να κάνουν καλά τη 
δουλειά τους. Οι συγγενικές οικο-
γένειες συνεργάζονταν κι αλλη-
λοβοηθούνταν, για να τελειώνουν 
μια ώρα γρηγορότερα.  Μετά την 
ολοκλήρωση του τρύγου , μπαί-
ναμε στο πατητήρι, για να πατή-
σουμε τα σταφύλια. Το δάπεδο 
του , ήταν λίγο κατηφορικό, για να 
φεύγει ευκολότερα ο μούστος, να 
πέφτει από μια μεγάλη τρύπα και 
να μαζεύεται σε ένα δοχείο για να 
μεταφερθεί στο βαρέλι.
  Μόλις τελείωνε το πάτημα, άρχιζε 
το στροφίλιασμα των υπολειμμά-
των των πατημένων σταφυλιών.
  Τα κατάλοιπα των σταφυλιών 
κράταγαν πολύ μούστο και γι’ 
αυτό πέρναγαν απ’ αυτή τη δο-
κιμασία.  Τα έβαζαν τμηματικά 
στη στροφιλιά. Ήταν μια ειδική 
μηχανή για αυτή τη δουλειά, που 
λειτουργούσε ως εξής: τη γεμίζανε 
με τα πατημένα, πολτοποιημένα 
σταφύλια και μ’ έναν απλό μηχα-
νισμό την κλείνανε με ένα βαρύ 
μαντεμένιο καπάκι. Στη συνέχεια 
με έναν σιδερένιο μοχλό, σφίγγανε 
τη στροφιλιά και χυνόταν από τα 

πλάγια ο μούστος. Όταν έβλεπαν 
ότι σταμάταγε τελείως να βγαίνει 
μούστος, τότε τα κατάλοιπα τα 
τσίπουρα τα έβαζαν στην άκρη.  
Προηγουμένως είχαν καθαρίσει 
καλά τα κρασοβάρελα και τα εί-
χαν γεμίσει με νερό για να «φου-
σκώσει» το ξύλο και να κλείσουν 
τυχόν χαραμάδες.   Στη μεταφορά 
του μούστου τον πρώτο λόγο τον 
είχαν οι αγωγιάτες. Αυτοί είχαν 
στη δούλεψή τους γερά ζώα, άλο-
γα ή μουλάρια, γιατί τα φορτώνα-
νε πολύ.  Ο μούστος έπρεπε να με-
ταφερθεί όταν ήταν έτοιμος , γιατί 
αν έμεινε πολύ άρχιζε να βράζει.
  Από την πρώτη κιόλας μέρα οι 
νοικοκυραίοι «κρασοτραβούσαν» 
ένα μέρος του μούστου για να 
φτιάξουν το κοκκινέλι. Από αυτό 

τον μούστο θυμάμαι , μας έδινε 
ο παππούς μου να πιούμε, ήταν 
τόσο γλυκός και γευστικός που 
πίναμε θυμάμαι δυο ποτήρια , χω-
ρίς να μας πειράξει. Άλλες εποχές 
αυτές τώρα...
 Το μούστο αυτόν τον έβαζαν σε 
καδιά και τον άφηναν μέχρι να 
κατασταλάξει. Στην συνέχεια τον 
έβαζαν μέσα σε βαρέλια. Τα πώμα-
τα των βαρελιών αυτών τα άφη-
ναν για αρκετές μέρες μισάνοιχτα 
-το κρασί βράζει για σαράντα 
μέρες περίπου - στη συνέχεια τα 
έκλειναν αεροστεγώς, το κοκκινέ-
λι μπορούσες να το καταναλώσεις 
αμέσως ήταν έτοιμο.
 Οι έμπειροι νοικοκυραίοι, επειδή 
γνώριζαν την ευαισθησία του κρα-
σιού, φρόντιζαν ώστε οι αποθήκες 

τους να μην έχουν καθόλου σχε-
δόν φως - δεν έκαναν παράθυρα ή 
τα κατασκεύαζαν πολύ μικρά - να 
είναι καθαρές και γενικά πρόσε-
χαν κάθε λεπτομέρεια, αφού γνώ-
ριζαν, για παράδειγμα, ότι με την 
ύπαρξη και μόνο, στον ίδιο χώρο, 
ενός δοχείου με ξύδι υπήρχε κίνδυ-
νος να ξινίσουν όλα τα κρασιά της 
αποθήκης.
 Το πάτημα των σταφυλιών ήταν 
σκέτο πανηγύρι και για τον παι-
δόκοσμο. Μπαίνανε μέσα στο πα-
τητήρι και διαγωνίζονταν μεταξύ 
τους.
  Έτσι , λοιπόν, ήταν ο τρύγος εκεί-
να τα χρόνια. Σε κάποιους αυτά 
θυμίζουν πολλά, σε άλλους δίνουν 
μια εικόνα εκείνης της εποχής.

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την 
ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ: Γράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣ

πριν 6 μήνες στο συνέδριο 
της Ευρωπαϊκής  εταιρείας 
Καρδιακής ανεπάρκειας 
ανακοινώθηκε η μελέτη 
Revolution HF (Σουηδική 
μελέτη) που κατέδειξε ότι 
σε ασθενείς με συμπτώμα-
τα και σημεία Καρδιακής 
ανεπάρκειας και που είχαν 
αυξημένο έναν καινούργιο 
βιοδείκτη (NT-proBNP)… 
σε ασθενείς που «βοού-
σαν» δηλαδή σε κλινική 
υποψία… μόνον στο 30%  
εξ’αυτών τέθηκε η διάγνω-
ση της καρδιακής ανεπάρ-
κειας στο έτος που ακολού-
θησε, έχοντας χαθεί έτσι 
σημαντικός χρόνος μάχης 
για την πορεία τους! Το 
αποτέλεσμα; Παρακολου-
θήστε το στις 2 καμπύλες 
επεισοδίων και θνητότη-

συνεχώς αναξιόπιστοι απέναντι στην Ιστορία της Ιατρικής «διακονίας»…

Γράφει ο 
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τας, ανάλογα με το ύψος 
της αρχικής τιμής του συ-
γκεκριμένου βιοδείκτη… 
Να λάβουμε τώρα υπόψιν 
μας τι ποσοστό γιατρών 
αγνοεί την χρήση αυτού 
του καινούργιου βιοδεί-
κτη για να πετσοκόψουμε 
ακόμη περισσότερο και το 
30% της μελέτης…
Δοθέντος ότι η μελέτη δι-
ενεργήθηκε σ’έναν πλη-
θυσμό (Σουηδία) που δεν 
θα τους χρέωνες και το 
χειρότερο δημόσιο σύστη-
μα υγείας στην Ευρώπη ή 
τουλάχιστον ό,τι απέμεινε 
απ’αυτό μετά την χρήση 
του θεσμού «οικογενεια-
κού γιατρού» ή όπως αλ-
λιώς το βαφτίζουν κατά 
τόπους, ως εργαλείο μη 
προσέγγισης σε δημόσια 
εξειδικευμένη γνώση… 
υποψιαζόμαστε τι γίνεται 
«αλλαχού στας Ευρώπας»…
Κι αυτά σε μιά 4ετία που 
η επιστήμη στην καρδια-
κή ανεπάρκεια έχει κάνει 
ιστορικά βήματα αιώνων…

Αν σ’αυτό προσθέσουμε 
και τα αποτελέσματα των 
σχετικά πρόσφατων μελε-
τών da Vinci και Santorini 
που έδειξαν τραγικά χαμη-
λά αποτελέσματα συμμόρ-

φωσης των ασθενών στην 
αντιλιπιδαιμική αγωγή… 
και αποδεχόμενοι το μερί-
διο της ευθύνης μας, σαν 
κλινικοί γιατροί, στο κομ-
μάτι της «πειθούς» στον 
ασθενή για την αναγκαιό-
τητα των επικαιροποιημέ-
νων οδηγιών,

καταλαβαίνουμε τις τερά-
στιες ευθύνες της Ιατρικής 
κοινότητας απέναντι στο 
λειτούργημα που υπηρε-
τούμε…

κατά τα άλλα, για τους 
γνωστούς «καγκελοβα-

τούντες» της φανατικής 
πολιτικολογίας του υγει-
ονομικού κόσμου (και όχι 
μόνον)… φταίνε τα πάντα 
γύρω τους, από συστήμα-
τα υγείας μέχρι πολιτικούς 
αντιπάλους και συναδέλ-
φους (που προφανώς φταί-
νε πολλά απ’αυτά)… οι ίδιοι 
όμως μην δείξουν ποτέ το 
ενδιαφέρον που απαιτεί-
ται, και σε γνώση αλλά και 
βέβαια σε ενδιαφέρον για 
την υπόθεση που (υποτίθε-
ται) υπηρετούμε όλοι μας…

Υ.Γ. 1) ευτυχώς που συνε-
χίζουν και τρέχουν πολλές 

τέτοιες μελέτες κλινικής 
εφαρμογής, έτσι, κάθε 
φορά που βρισκόμαστε σε 
ανάλογα συμπεράσματα, 
μπάς και αισθανθεί κανέ-
νας τους περίεργα… γιατί 
για άσχημα δεν το πολυ-
βλέπω!

2) γιατί αν δεν αλλάξουμε 
σαν Γιατροί και ευρύτερα 
σαν υγειονομικοί,  σ’ένα 
ανθρωποκεντρικό σύστη-
μα με πρωταγωνιστή την 
κοινωνία, κανένα σχέδιο 
υγείας δεν θα σταθεί και 
κανένα πρόγραμμα δεν θα 
περπατήσει!

3) κι όλα αυτά βέβαια τα 
σημειώνει ένας υπογρά-
φων που, μετά τα 12 χρό-
νια της ζωής μου, υπήρξα 
μεν ποδοσφαιρικά κίτρι-
νος μα ποτέ ιδεολογικο-
πολιτικά και φιλοσοφικά 
ουδέτερος. Έχοντας άπο-
ψη και θέσεις, τόσο όσο, 
ώστε να καταλαβαίνουμε 
πως μεγαλύτερη σημασία 
απ’αυτό που πιστεύεις έχει 
η ΑΞΙΟΠΙΣΤΙΑ του καθένα 
μας!

Βασίλης Κοίλιας,
Καρδιολόγος,Άρτα
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Μαζικά η Άρτα 
στήριξε με αλ-
ληλεγγύη τις 
εκδηλώσεις 
για τον ροζ 
Οκτώβρη

Με μία αγκα-
λιά  αγάπης 
και προσφο-
ράς έμοιαζε 
χθες 30 Νο-

εμβρίου η πόλη της Άρτας 
στην έναρξη των Εκδηλώ-
σεων κατά του Καρκίνου 
του μαστού στον ροζ Οκτώ-
βρη. 
Άνθρωποι κάθε ηλικίας κυ-
ρίως γυναίκες απέδειξαν 
ότι όταν θέλουμε μπορούμε 
να σταθούμε ο ένας δίπλα 
στον άλλο, ώστε να μην 
αισθάνεται κανένας μόνος 
για να προλάβει ,αλλά και 
για να αντιμετωπίσει τα 
δύσκολα και να τα ξεπερά-
σει.
Ένα ακούραστο ανθρώπινο 
«ποτάμι» προσφοράς έφτα-
σε στο φωταγωγημένο ροζ 
Δημαρχείο της Άρτας μετά 
από ένα πολύ όμορφο περί-
πατο ουσιαστικής επικοι-
νωνίας  συντροφικότητας 
και αλληλεγγύης, ενθαρρύ-
νοντας την πρόληψη αλλά 
και την αντιμετώπιση του 
καρκίνου του μαστού.
Το ξεκίνημα έγινε στις 6 το 
απόγευμα από το Κάστρο 
της Άρτας με επικεφαλής 
την αρμόδια αντιδήμαρχο 
κ. Αγγέλα Τσώλα με συμμε-
τέχοντες Αντιδημάρχους, 
Δημοτικούς Συμβούλου 
αλλά και απλούς πολίτες σε 
μία πανέμορφη διαδρομή. 
Όσοι συμμετείχαν μοίρα-
σαν τα βήματα, τις εμπει-
ρίες και τους προβλημα-
τισμούς τους περνώντας  
μεταξύ άλλων από τον Άγιο 
Βασίλειο, την Αγία Θεοδώ-
ρα, την Παρηγορήτρια το 
Γεφύρι της Άρτας για κα-
ταλήξουν με ένα πλατύ χα-
μόγελο στο Δημαρχείο της 
Άρτας.
Όλοι μία παρέα, μία ατε-
λείωτη θαυμαστή αγκαλιά 
προσφοράς που τα χώρεσε 
όλα. Όσα κάθε πόρτα κλίνει 
και κανείς από όλους εμάς 
δεν γνωρίζει και το ποιο 
σκληρό είναι όταν κάποιος 

Ιδιαίτερα ευχαρίστησε τα 
ΚΑΠΗ που στηρίζουν την 
κάθε προσπάθεια, το Σύλ-
λογο Δρομέων, την Ομάδα 
«Δίας» την Αστυνομία, το 

ΕΚΑΒ, το Εσπερινό ΕΠΑΛ, 
αλλά και όλους τους συμμε-
τέχοντες στην εκδήλωση.
Το Εσπερινό ΕΠΑΛ θα συμ-
μετάσχει σε όλες τις εκδη-

λώσεις του Ροζ Οκτώβρη 
που θα ακολουθήσουν.
Καταλήγοντας τόνισε «Να 
προσέχετε τον εαυτό σας 
και χρόνο στο εαυτό μας, 

γιατί αν δεν αγαπήσουμε 
εμείς τον  δικό μας εαυτό, 
δεν θα μας αγαπήσει κανέ-
νας παραπάνω».
Ιδιαίτερη και τρυφερή 

Γράφει η 
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Δήμος 
Αρταίων και 
Εταιρεία 
Alzheimer 
Αθηνών: 
1ο Φεστιβάλ για 
την Τρίτη Ηλικία

Ο Δήμος Αρταί-
ων, η Εταιρεία 
Alzheimer Αθη-
νών, το Κέντρο 
Ημέρας – Κι-

νητή Μονάδα για άτομα 
με άνοια στην Άρτα και 
η Π.Ε. Άρτας της Περιφέ-
ρειας Ηπείρου, διοργανώ-
νουν το 1ο Φεστιβάλ για 
την Τρίτη Ηλικία, ένα τρι-
ήμερο αφιερωμένο στην 
ευαισθητοποίηση και την 
ενδυνάμωση των ηλικιω-
μένων ατόμων, με κεντρι-
κό μήνυμα την αξία της 
ενεργούς και δημιουργικής 
γήρανσης. Το φεστιβάλ 
θα πραγματοποιηθεί στις 
4-6 Οκτωβρίου 2024 στην 
Άρτα, με δράσεις που συν-
δυάζουν τη φυσική άσκη-
ση, την τέχνη, την εκπαί-
δευση και την ψυχαγωγία.
Η γήρανση του πληθυσμού 

αποτελεί μια πραγματικότη-
τα που αφορά ιδιαίτερα την 
Ελλάδα. Μαζί με την μείωση 
της γεννητικότητας, αποτε-
λούν τις κυριότερες αιτίες 
του δημογραφικού προβλή-
ματος της χώρας μας.

Αν και δεν υπάρχει βιολογι-
κός, δημογραφικός ή κοινω-
νικός καθορισμός της τρίτης 
ηλικίας, θεωρείται κοινά 
αποδεκτό ότι στην κατηγο-
ρία αυτή ανήκουν τα άτομα 
που έχουν υπερβεί το 65ο 
έτος της ηλικίας τους. Ενώ 
σε εθνικό επίπεδο το ποσο-
στό των ατόμων άνω των 65 
ετών είναι 22,5%, στην Άρτα 
το ποσοστό ανέρχεται στο 
32% – δηλαδή ένας στους 
τρείς κατοίκους! Το αυξημέ-
νο ποσοστό ατόμων τρίτης 
ηλικίας στην περιοχή μας έχει 
σοβαρές επιπτώσεις στους 

ίδιους, στην κοινότητα και 
στο κράτος γενικότερα.
Επιπτώσεις που σχετίζο-
νται με την υγεία και την 
ποιότητα ζωής τους, την 
κοινωνική τους ασφάλιση, 
την οικονομία και απαιτούν 
πολυεπίπεδες προσεγγίσεις, 
προκειμένου να αντιμετωπι-
στούν αποτελεσματικά και 
να αποτελέσει η γήρανση ευ-
καιρία για ανάπτυξη και πρό-
οδο. Μέσα στο πνεύμα αυτό η 
Εταιρεία Alzheimer Αθηνών 
και συγκεκριμένα το Κέντρο 
Ημέρας και η Κινητή Μονά-
δα για άτομα με άνοια στην 
Άρτα, η Π.Ε. Άρτας της Περι-
φέρειας Ηπείρου και ο Δήμος 
Αρταίων διοργανώνουν το 
1ο Φεστιβαλ Τρίτης Ηλικίας 
στην Άρτα, 4-6 Οκτωβρίου 
2024.

Στο τριήμερο του Φεστιβάλ 
έχουν οργανωθεί πληθώρα 
δωρεάν πολιτιστικών, ψυχα-
γωγικών και εκπαιδευτικών 
δραστηριοτήτων προκειμέ-
νου να τιμηθούν οι άνθρωποι 
της Τρίτης Ηλικίας της Άρτας, 
να ενδυναμωθούν και να εν-
θαρρυνθούν να συνεχίσουν 
την ζωή τους, να βρουν ευ-
καιρίες να βγουν έξω από το 
σπίτι τους και να αντιμετω-
πίσουν την κοινωνική απομό-
νωση, να τονιστεί η σημασία 
του να ανήκουν και να συν-
δέονται και ο αντίκτυπος που 
έχουν όλα αυτά στην υγεία 
τους και κατ’ επέκταση στην 
κοινωνία. Καλούνται όλοι οι 
κάτοικοι της Άρτας και των 
γύρω περιοχών, μικροί και 
μεγάλοι να τιμήσουν και να 
γιορτάσουν για τα άτομα της 
Τρίτης Ηλικίας.

δεν έχει τον καημό του κά-
πως να τον μοιραστεί για 
να τον απαλύνει.
Αξιοθαύμαστη προσπάθεια 
που αξίζει πολλά πολλά 
μπράβο. 
Όταν θέλουμε όλα τα μπο-
ρούμε και όσα οι τοπικές 
κοινωνίες κάποιες φορές 
απλά τα κρύβουν κάτω από 
το «χαλί»  ως μη υπαρκτά 
φάνηκε ότι όταν το ανθρώ-
πινο μας πρόσωπο λαμβά-
νει υπόσταση προστατεύει, 
λυτρώνει και σώζει.
«Καμία δεν είναι μόνη» 
είπε η Αντιδήμαρχος Αγ-
γέλα Τσόλα στους συγκε-
ντρωμένους περιπατητές 
τείνοντας το χέρι προς 
όλους τους Δημότες του 
Δήμου Αρταίων προτρέπο-
ντας τους να ανταποκρι-
θούν συμμετέχοντας στις 
εκδηλώσεις του ροζ Οκτώ-
βρη του Δήμου Αρταίων. 
Απευθυνόμενη  σε όλους 
τους παρευρισκόμενους σε 
ροζ ατμόσφαιρα έξω από 
το Δημαρχείο η κ. Τσώλα 
μεταξύ άλλων ευχαρίστη-
σε όλους όσους στήριξαν 
και στηρίζουν αυτή την 
προσπάθεια και ιδιαίτε-
ρα το Δήμαρχο Αρταίων κ. 
Χριστόφορο Σιάφακα λέγο-
ντας: «Σε όλες τις εκδηλώ-
σεις που θέλω να κάνω μου 
λέει προχώρα και μου έχει 
εμπιστοσύνη. Να ευχαρι-
στήσω τα κορίτσια από την 
ΤΟΜΥ Αρτας γιατί χωρίς 
αυτές δεν θα μπορούσα να 
είχα κάνει τίποτα». 
Ξεκαθάρισε ότι όλες αυτές 
οι προσπάθειες μέσω των 
εκδηλώσεων γίνονται προ-
κειμένου όπως είπε «Να 
μπορέσουμε να  δούμε για 
ποιο λόγο πρέπει να αφι-
ερώσουμε δύο λεπτά από 
το χρόνο μας στον εαυτό, 
να τον προσέχουμε, να τον 
αγκαλιάσουμε και να δώ-
σουμε το σύνθημα ότι, η 
πρόληψη σώζει ζωές.
Μέσα από την πρόληψη 
δεν θα μας πει κανένας ότι 
δεν θα πάθουμε καρκίνο, 
δεν θα πάθουμε κάτι, αλλά 
θέλουμε να προλάβουμε 
πράγματα.
«Καμία δεν είναι μόνη της» 
ανέφερε η κ Τσώλα ευχα-
ριστώντας τις οικογένειες 
που αγωνίζονται  στο πλευ-
ρό ανθρώπων που δοκι-
μάζονται, καθώς και τους 
Αντιδημάρχους του Δήμου 
Αρταίων που αγκάλιασαν 
αυτή την εκδήλωση. 



CAFE COSY

Η νέα επιλογή στην πόλη 
για καφέ και ποτό

ΟΔΟΣ ΣΚΟΥΦΑ 69 - ΑΡΤΑ

Η Άρτα έχει το δικό της 
στέκι
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στιγμή ήταν η προτροπή 
της κ. Τσώλα σε όλους να 
αφήσουν από μία ευχή στο 
Δένδρο της ζωής που ήταν 

τοποθετημένο στο προ-
αύλιο του Δημαρχείο ενώ 
ακολούθησε μουσική και 
χορός από το Σύλλογο των 

παιδιών της ελπίδας «Αρ-
μονία».

Ξεκίνησαν οι εκδηλώσεις του “Ροζ Οκτώβρη” 
με τη φωταγώγηση του Δημαρχείου

Το απόγευμα της Δευ-
τέρας 30 Σεπτεμβρί-
ου 2024, ξεκίνησαν 

στην πόλη της Άρτας οι 
εκδηλώσεις του Δήμου, 
αφιερωμένες στον «Ροζ 
Οκτώβρη», μήνα πρόλη-
ψης και ευαισθητοποίη-
σης κατά του καρκίνου 
του μαστού. Πολίτες κάθε 
ηλικίας, συμμετείχαν στον 
περίπατο που οργανώθηκε 
στο κέντρο της πόλης, με 
στόχο την ενημέρωση για 
τη σημασία της πρόληψης. 
Με αφετηρία την πύλη του 
Κάστρου και προορισμό το 
φωταγωγημένο Ροζ Δημαρ-
χείο, οι περιπατητές διένυ-
σαν τη διαδρομή περνώ-
ντας από ιστορικά μνημεία 
της πόλης, όπως ο Άγιος Βα-
σίλειος, η Αγία Θεοδώρα και 
το Γεφύρι.
Επικεφαλής της δράσης η 
Αντιδήμαρχος Κοινωνικής 
Μέριμνας, κ. Αγγέλα Τσώλα, 
πλαισιωμένη από Αντιδημάρ-
χους, Δημοτικούς Συμβούλους 
και πολίτες, οι οποίοι συμμε-
τείχαν στην πρωτοβουλία. 
Στην ομιλία της, η κ. Τσώλα 

απηύθυνε μήνυμα στήριξης 
προς όλους, τόνισε πως «κα-
μία γυναίκα δεν είναι μόνη – 
Περπατάμε μαζί για τη Ζωή» 
και κάλεσε τους δημότες να 
στηρίξουν τις δράσεις του 
“Ροζ Οκτώβρη”. Η Αντιδήμαρ-
χος ευχαρίστησε τον Δήμαρ-
χο Αρταίων κ. Χριστόφορο 
Σιαφάκα για τη στήριξή του, 
τις υπηρεσίες που συμμε-
τείχαν στην οργάνωση της 
δράσης καθώς και τις κυρίες 
της ΤΟΜΥ Αρτας, χωρίς τις 
οποίες, όπως ανέφερε, η εκ-
δήλωση δεν θα μπορούσε να 
πραγματοποιηθεί. Aναφορά 

έκανε στην Αστυνομική Διεύ-
θυνση Άρτας, στο ΚΑΠΗ, στο 
Σύλλογο Δρομέων Άρτας, στο 
Σύλλογο Γυναικών Άρτας, στο 
ΕΚΑΒ και στους μαθητές του 
Εσπερινού ΕΠΑΛ, που συμ-
μετείχαν και θα συνεχίσουν 
να στηρίζουν τις εκδηλώσεις 
του «Ροζ Οκτώβρη». Τέλος, 
υπογράμμισε τη σημασία της 
πρόληψης, επισημαίνοντας 
ότι «η πρόληψη σώζει ζωές», 
ενώ προέτρεψε τους πολίτες 
να αφιερώνουν χρόνο στον 
εαυτό τους και να φροντίζουν 
την υγεία τους.

Ευχές από τους παραβρισκό-
μενους τοποθετήθηκαν στο 
“Δένδρο της Ζωής” στο προ-
αύλιο του Δημαρχείου, ενώ τα 
κορίτσια του Συλλόγου «Αρ-
μονία» χόρεψαν και έδωσαν 
χαρούμενη νότα στη γιορτή. 
Ο Δήμος Αρταίων ευχαριστεί 
όλους όσοι στηρίζουν την 
προσπάθεια αυτή και καλεί 
τους πολίτες να συμμετέχουν 
στις επόμενες δράσεις του 
«Ροζ Οκτώβρη», με στόχο τη 
συνεχή ενημέρωση και ευαι-
σθητοποίηση για την πρόλη-
ψη του καρκίνου του μαστού.

Η συμμετοχή σε όλες τις δρα-
στηριότητες είναι δωρεάν!

Το πρόγραμμα των εκδηλώ-
σεων

Παρασκευή 4 Οκτωβρίου 
2024
• 10:00-12:00: «Περπατάμε 
για την Άνοια 2024: Παλαιά 
Αρχοντικά Άρτας». Τόπος συ-
νάντησης: Πλατεία Εθνικής 
Αντίστασης.
• 12:00-14:00:  Εγκαίνια έκ-
θεσης φωτογραφίας με θέμα 
το γήρας στα Δημοτικά Κα-
ταστήματα Άρτας, σε συνερ-
γασία με την Φωτογραφική 
Ομάδα Άρτας «ΦωτΟΑρτ». Η 
έκθεση θα παραμείνει ανοι-
χτή μέχρι τις 6 Οκτωβρίου.
• 19:30-21:00: Προβολή της 
ταινίας «Αλλοίμονο στους 
νέους» στον κινηματογράφο 

ΣΙΝΕ ΠΑΛΛΑΣ (είσοδος ελεύ-
θερη).

Σάββατο 5 Οκτωβρίου 2024
• 09:00-11:00: «Κερνάμε 
καφέ» στο καφενείο «Το Πο-
τάμι».

. Εργαστήριο «Γνωριμία 
με τον διαδικτυακό κόσμο 
(ίντερνετ)» – Βάσω Αμπελο-
γιάννη, Προϊσταμένη Τμήμα-
τος Πληροφορικής Γενικού 
Νοσοκομείου Άρτας
• «Online Νοητικές Ασκήσεις 
– Eligence» Στέλιος Παντελό-
πουλος – Υπεύθυνος Maggioli 
Greece, Δέσποινα Ψυμάρη – 
Product Manager Eligence
• 11:00-11:30: Περίπατος στο 
Παραποτάμιο Πάρκο Άρτας 
σε συνεργασία με την ομάδα 
«Φίλοι του Παραποτάμιου 
Πάρκου Άρτας», Τόπος συνά-
ντησης: Το καφενείο «Το Πο-
τάμι», πλησίον ΚΤΕΛ Αρτας.
• 11:30-12:00: Φυσική άσκη-
ση και δημιουργική απασχό-
ληση στο χώρο του Παραπο-
τάμιου Πάρκου Άρτας.
• 19:30-20:00: Απονομή Βρα-
βείου «Γήρας Τιμάν», Συνε-
δριακό κέντρο του Δήμου Αρ-
ταίων «Αίθουσα Διώνη».
• 20:00-21:00: Στρογγυλή 
Τράπεζα με θέμα «Γήρανση 
και επιπτώσεις της» Παρα-
σκευή Σακκά – Νευρολόγος, 
Πρόεδρος της Εταιρείας 
Alzheimer Αθηνών και του 
Εθνικού Παρατηρητηρίου για 
την Άνοια, Αλεξάνδρα Τραγά-
κη – Καθηγήτρια Οικονομι-
κής Δημογραφίας στο Χαρο-
κόπειο Πανεπιστήμιο, Νίκος 
Πριτσιβέλης Παθολόγος, Δι-

ευθυντής Παθολογικής Κλι-
νικής Γ.Ν. Άρτας Συνεδριακό 
κέντρο του Δήμου Αρταίων 
«Αίθουσα Διώνη».
• 21:00-22:00: Μουσική 
βραδιά με τους «Concordia» 
μουσικό συγκρότημα φοι-
τητών του Τμήματος Μου-
σικών Σπουδών Παν/μίου 
Ιωαννίνων και τη Χορωδία 
του ΚΑΠΗ Αρτας Συνεδριακό 
κέντρο του Δήμου Αρταίων 
«Αίθουσα Διώνη».

Κυριακή 6 Οκτωβρίου 2024
• 09:00-11:00: «Κερνάμε 
καφέ» στο καφενείο «Restart 
Cafe» και γνωριμία με τοπι-
κούς φορείς υγείας πλησίον 
ΚΤΕΛ Αρτας.
• 11:00-14:00: Εκδρομή με 
λεωφορείο και πικνίκ στην 
Κορωνησία στο καφε-νείο 
«Cafe κύμα». Τόπος συνά-
ντησης: ΚΤΕΛ Αρτας. (δή-
λωση συμμετοχής στο τηλ.: 
2681079206).
• 19:00-19:30: Τραγούδια 
από τη Χορωδία του Πολιτι-
στικού Συλλόγου Άρτας «Ο 
Μακρυγιάννης» στο Μικρό 
Θέατρο Αμβρακίας.
• 20:00-22:00: Μουσική βρα-
διά στο υπαίθριο Θέατρο 
Παραποτάμιου Πάρκου, με 
τη συμμετοχή φοιτητών του 
Τμήματος Μουσικών Σπου-
δών Πανεπιστημίου Ιωαννί-
νων και του τμήματος Χορού 
του ΚΑΠΗ Αρτας.
Το φεστιβάλ προσφέρει ευ-
καιρίες για συμμετοχή, ενη-
μέρωση και ψυχαγωγία, και 
παράλληλα αναδεικνύει τη 
σημασία της υγιούς γήραν-
σης.
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Εγκαίνια της 
10ης Εμπορι-
κής Έκθεσης 

Άρτας και της 
Εμποροπα-

νήγυρης: Μια 
Ημέρα Γιορτής

Με μεγάλη 
ε π ι τ υ χ ί α 
πραγματο-
ποιήθηκαν 
το βράδυ 
της Παρα-

σκευής 29 Σεπτεμβρίου 2024 
τα εγκαίνια της 10ης Εμπο-
ρικής Έκθεσης Άρτας και της 
Εμποροπανήγυρης, και φέτος 
συγκέντρωσε πλήθος κόσμου 
και εκθετών. Η εκδήλωση, 
που έχει καθιερωθεί ως θε-
σμός για την περιοχή, αποτέ-
λεσε αφορμή για γιορτή και 
συνάντηση της τοπικής κοι-
νωνίας και επισκεπτών από 
όλη τη χώρα.
Στα εγκαίνια της έκθεσης χο-
ροστάτησε ο Σεβασμιότατος 
Μητροπολίτης Άρτης κ. Καλ-
λίνικος, ενώ χαιρετισμό απηύ-
θυναν ο Δήμαρχος Αρταίων κ. 
Χριστόφορος Σιαφάκας και ο 
Πρόεδρος της ΑΔΑΕ ΟΤΑ κ. Νι-
κόλαος Κέφης. Ο κ. Σιαφάκας 
αναφέρθηκε στην πολύτιμη 
συμβολή των εκθετών στην 
επιτυχία της διοργάνωσης 
και παρουσίασε το όραμά του 
για την αξιοποίηση του  εκθε-
σιακού χώρου της ΑΔΑΕ, καθ’ 
όλη τη διάρκεια του χρόνου 
όπου θα μπορούν να πραγμα-
τοποιούνται θεματικές εκθέ-
σεις και άλλες πολλές δράσεις 
του Δήμου.
Κατά τη διάρκεια της εκδή-
λωσης, ο Δήμαρχος κ. Σια-
φάκας τίμησε με τιμητική 
πλακέτα τον πρώην Πρόεδρο 
της ΑΔΑΕ ΟΤΑ κ. Γιώργο Μπό-
νια, ο οποίος μετά από πολλά 
χρόνια προσφοράς στην επι-
χείρηση του Δήμου συνταξιο-
δοτήθηκε. Η αναγνώριση της 
πολυετούς συμβολής του κ. 
Μπόνια ήταν ένα ιδιαίτερα 
συγκινητικό σημείο της τε-
λετής.
Στα δύο περίπτερα του Δήμου 
Αρταίων, οι υπηρεσίες του Δή-
μου υποδέχθηκαν τον κόσμο 
και τον ενημέρωσαν για τις 
δράσεις τους, τις εκδηλώσεις, 
καθώς και τα προγράμματα 
που «τρέχουν» στην περιο-
χή. Οι επισκέπτες είχαν τη 

δυνατότητα να μάθουν για 
τις πρωτοβουλίες του Δήμου,  
τις δράσεις και τις υπηρεσίες  
προς τους δημότες και να συ-
νομιλήσουν με τον Δήμαρχο 
κ. Χριστόφορο Σιαφάκα, τον 
Πρόεδρο της ΑΔΑΕ κ. Νίκο 
Κέφη, καθώς και με όλους 
τους αντιδημάρχους, οι οποί-
οι με χαρά απάντησαν σε ερω-
τήσεις και παρείχαν χρήσιμες 
πληροφορίες. 

Παράλληλα, το Δημοτικό Ρα-
διόφωνο «ΑΜΒΡΑΚΙΑ 91.9» 
που «στήθηκε» στο δεύτερο 
περίπτερο του Δήμου και για 
πρώτη φορά  εξέπεμπε ζω-
ντανά, δημιουργώντας μια 
ευχάριστη ατμόσφαιρα με 
πολύ καλή μουσική και κέφι. 
Το ραδιόφωνο θα συνεχίσει 
να εκπέμπει ζωντανά από τον 
χώρο της έκθεσης όλες τις 
ημέρες, κρατώντας το κοινό 
συντονισμένο σε ρυθμούς 
γιορτής.
Το κοινό ανταποκρίθηκε θερ-
μά, γεμίζοντας τον χώρο της 
έκθεσης και συμμετέχοντας 
ενεργά στις δραστηριότητες 
της ημέρας. Η ατμόσφαιρα 
ήταν εορταστική, με μουσι-
κή, πολιτιστικά δρώμενα και 
πολλές εκπλήξεις, προσφέρο-
ντας μια μοναδική εμπειρία 
σε μικρούς και μεγάλους. Οι 
τοπικοί φορείς, χαιρετίζοντας 
την εκδήλωση, υπογράμμισαν 
τη σημασία της Εμπορικής 
Έκθεσης και της Εμποροπα-
νήγυρης για την οικονομική 
ανάπτυξη και την προώθηση 
της Άρτας, ευχαριστώντας 
παράλληλα τους εκθέτες και 
το κοινό για τη δυναμική πα-
ρουσία τους.
Η 10η Εμπορική Έκθεση Άρ-
τας και η Εμποροπανήγυρη 
θα διαρκέσουν για τις επό-
μενες μέρες, προσφέροντας 
ακόμα περισσότερες ευκαι-
ρίες για εμπορικές συναλλα-
γές, ψυχαγωγία και ενίσχυση 
της τοπικής οικονομίας. Σας 
περιμένουμε να γιορτάσουμε 
μαζί!

ΓΝΩΜΟΔΟΤΗΣΗ  ΤΑ-
ΦΟΠΛΑΚΑ    ΓΙΑ ΤΗΝ 

Μ.Π.Ε  ΤΟΥ   Υ/Η 
ΦΡΑΓΜΑΤΟΣ ΑΥΛΑ-

ΚΙΟΥ ΣΤΗΝ ΚΟΙΛΑΔΑ 
ΤΟΥ ΑΧΕΛΩΟ ΑΠΟ  
ΤΟΝ   Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α

Εδώ και τρία  χρόνια ο 
εφιάλτης της  ολικής  
καταστροφής πλανάται 
πάνω από την Κοιλάδα 

του Αχελώου. Μια απείρου κάλ-
λους  προστατευόμενη περιοχή 
ΝΑΤΟΥΡΑ 2000  στην καρδιά της 
Πίνδου, μοναδικό οικοσύστημα 
του Πνεύμονα της Ελλάδος, που 
μερικοί βάλθηκαν να την θυσι-
άσουν για λίγες  -αβέβαιης ισχύ-
ος- MWβατόρες(80ΜW)  στο 
βωμό ιδιωτικών συμφερόντων. 
Επτά φράγματα στον Αχελώο 
δεν χόρτασαν. ΄Αλλα  δυό  φράγ-
ματα  ημιτελή και  παρατημένα 
σαπίζουν στον Αχελώο. Της Συ-
κιάς και της Μεσοχώρας.
             Σαράντα χρόνια τώρα, και 
αντί να τα ολοκληρώσουν να δου-
λέψουν, πάνε να φτιάξουν και-
νούργιο  τερατούργημα Φράγμα 
του Αυλακίου δεκαπέντε χιλιόμε-
τρα κάτω από τη Συκιά και τρια 
χιλιομ.  πάνω από της  Δαφνοζω-
νάρας, για να πνίξουν και να ξεσπι-
τώσουν  πέντε χωριά. Ένα Φαραω-
νικών διαστάσεων φράγμα ύψους 
95 μέτρων που θα κατακλύσει όλη 
την περιοχή. Σωρεία αποφάσεων 
του Σ.τΕ που μιλούν  για Περι-
βαλλοντολογική καταστροφή του 
Αχελώου και αυτοί συνεχίζουν 
απτόητοι. Βλακεία  ή  μόνο συμφέ-
ροντα και  ΕΓΚΛΗΜΑ ??? 
     Στο μέτωπο των γνωμοδοτήσε-
ων για την Μ.Π.Ε του έργου  αυτή,-
δεν λέει να  ΄΄κλείσει΄΄  τρία  χρόνια 

τώρα. (Μάλλον δεν μπορούν να 
το κλείσουν λόγω πληθώρας αρ-
νητικών γνωμοδοτήσεων ή αδυ-
ναμίας γνωμοδοτήσεων). Πολλοί  
δε εξ αυτών, επισημαίνουν ότι η 
εν λόγω Μ.Π.Ε περιέχει ουσιώδεις 
ελλείψεις και αδυνατούν να γνω-
μοδοτήσουν.
         Πάνω σε αυτό  είχαμε μια 
σημαντική εξέλιξη που δείχνει  
συστηματική μεθόδευση κάμψης 
των αντιδράσεων σε κάθε επίπε-
δο.  Αναρτήθηκε  επιτέλους  στο 
Περιβαλλοντολογικό Μητρώο δι-
αβούλευσης  του ΥΠ.ΕΝ  η πολυ-
πόθητη Γνωμοδότηση του Φορέα 
Προστασίας Περιοχών NATOURA 
2000 του Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α (Οργανι-
σμός Φυσικού Περιβάλλοντος & 
Κλιματικής Αλλαγής) για την Με-
λέτη Περιβαλλοντολογικών Επι-
πτώσεων του Φράγματος Αυλακί-
ου η οποία είναι Αρνητική (χωρίς 
αστερίσκους και υποσημειώσεις) 
Κάθετα αρνητική.  
          Ήταν αυτό που περιμέναμε 
και δεν διαψευστήκαμε. Βέβαια 
αναρτήθηκε  με καθυστέρηση δύο 
χρόνια διότι στο ΥΠ.ΕΝ υποβλήθη-
κε και πρωτοκολλήθηκε στις 15-4 
2022 Επι δύο χρόνια δεν ανέβαινε 
η Γνωμοδότηση για ΄΄ άγνωστους΄΄ 
λόγους. Ήταν φαίνεται  η ΄΄ταφό-
πλακα΄΄  του Φράγματος Αυλακί-
ου και μάλλον-Μάλλον, πιθανόν  
να προσπαθούσαν να κερδίσουν 
χρόνο. Τρία χρόνια διαβούλευση 
δεν συμβαίνει συχνά…. Όμως απε-

δείχθη ότι η γνωμοδότηση ήταν 
αμείλικτη.  Κατεδαφίζει την Μ.Π.Ε 
του έργου με τεκμηριωμένο σκε-
πτικό από τον  κατ εξοχήν αρμόδιο 
φορές προστασίας του Περιβάλλο-
ντος. . Ότι εμείς φωνάζαμε λέγαμε 
και γράφαμε τα περιλαμβάνει η 
Γνωμοδότηση κατά γράμμα. Για 
τα φράγματα στον υπερκορεσμέ-
νο και υποβαθμισμένο περιβαλλο-
ντικά Αχελώο για τα ημιτελή έργα 
που σαπίζουν,  Μεσοχώρα-Συκιά, 
για τους απειλούμενους σεισμούς 
λιμούς καταποντισμούς για την 
καταστροφή του φυσικού Περι-
βάλλοντος κ.λ.π. Είχε προηγηθεί 
βέβαια η Γνωμοδότηση καταπέλ-
της της Δ/νσης Υδάτων της Πε-
ριφέρειας Δυτικής Ελλαδος, προ-
άγγελος της γνωμοδότησης του 
ΟΦΥΠΕΚΑ.
Στο 14σέλιδο έγγραφό της γνω-
μοδότησης  του ΟΦΥΠΕΚΑ  που 
φέρει ημερομηνία 14-4-2022 απο-
δομεί  κάθετα και τεκμηριωμένα  
χωρίς περιστροφές ένα προς ένα 
τα επιχειρήματα για την ωφέλεια 
και την αναγκαιότητα του έργου 
ενώ επισημαίνει και τις κατα-
στροφικές συνέπειες του έργου 
στην Κοιλάδα του Αχελώου αλλά 
και γενικά στο υδάτινο σύστημα 
του Αχελώου ποταμού..Ωμά και 
κάθετα δεν λέει τροποποιήστε 
την Μ.Π.Ε του έργου ,αλλά, ανα-
ζητείστε άλλες λύσεις . Ούτε  και 
ως δικαιολογία ΄΄επειδή υπάρχουν 
επτά φράγματα στον Αχελώο να 
κάνουμε και άλλα΄΄ γιατι αυτά επι-
δρούν σωρευτικά στην υποβάθμι-
ση του.  Λέει  πολλά και ενδιαφέ-

ροντα που αξίζει κανείς να μπει 
στον κόπο να την διαβάσει καλά 
και να βγάλει τα συμπεράσματα 
του..Εκει θα διαβάσουμε οτι χρω-
στάμε χάρη  και στο μικρό σκαθα-
ράκι τον ελαφοκάνθαρο  η κοινώς 
Τσαγκαρο,το πτηνό γιδοβυζι που 
περιλαμβάνονται στον κόκκινο 
κατάλογο απειλούμενων ειδών, 
την περίφημη Πέστροφα του Αχε-
λώου (Πέστροφα του Ιονίου) που 
τυγχάνει ιδιαίτερης προστασίας 
και άλλα είδη σπάνιων πτηνών και 
θηλαστικών.
 Το Φράγμα  Αυλακίου θα είναι η 
μεγαλύτερη Περιβαλλοντική κα-
ταστροφή που θα αφανίσει τον 
Αχελώο ποταμό και θα τον κάνει 
λιμναίο με το έργο αυτό, ενώ, δια-
σπάται η συνοχή της Προστατευ-
όμενης περιοχής ΝΑΤΟΥΡΑ   Ένα 
εντελώς επικίνδυνο φράγμα για 
το  Περιβάλλον ,ένα έγκλημα στο 
όνομα της  Πράσινης Αειφόρου 
ανάπτυξης  και  ενέργειας.  
 Δώσαμε τον αγώνα μας μονια-
σμένοι,  θιγόμενοι Αργιθεάτες και 
Ραδοβιζινοί αντάμα- κόντρα στο 
ψέμα τον εκμαυλισμό και τα τα-
ξίματα,που σκοπό  είχαν να μας 
διασπάσουν .Έτσι τα ΄΄Κοινωνικά 
υποσύνολα΄΄ κατά τον αλήστου 
μνήμης  Αγοραστό, έδωσαν τον 
αγώνα τους  διεκδικώντας το 
δίκαιο . Είναι η ποιο σημαντική 
από όλες τις γνωμοδοτήσεις γιατί 
προέρχεται από έναν φορέα που 
εποπτεύεται άμεσα στον Υπουργό 
Ενέργειας. Επίσης  είναι γνωστό  
ότι μόνο οι γνωμοδοτήσεις του 
ΟΦΥΠΕΚΑ σταμάτησαν παρό-
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μοια έργα όπως τα Αιολικά των 
Αγράφων στη Νιάλα , του ΑΕΤΟΥ 
Αστροχωρίου κ.α .Για τον πρώην 
Περιφερειάρχη κ. Αγοραστό δεν 
θα πούμε τίποτε παρά μόνο οτι 
΄΄Έκαστος ως προς το τελευταίο 
εκβαν κρίνεται΄΄ κατά τον   ρήτορα 
Δημοσθένη  και το δικό του ΄΄εκ-
βαν΄΄,  η τελική  του πράξη,  ήταν η 
επαίσχυντη θετική γνωμοδότηση 
μαζί με τον δήμο Αργιθέας. Που να 
ζητήσουν συγνωμη...δεν ειναι στην 
ανωτερότητα τους αυτό, αλλά και 
αυτό ακόμη θα είναι υποκριτικό 
γιατί όταν έπρεπε δεν άκουσαν 
τη φωνή αυτών που θέλανε να 
πνίξουν. Σε αυτούς θα προσθέ-
σουμε και τους Προθύμους τους 
εξυπηρετείς συμφερόντων και τα 
διάφορα εξαπτέρυγα. Αυτοί κα-
τατάσσονται με τους δοσίλογους 
τώρα. Ας μήν επιχειρήσουν πάλι να 
στρογγυλοποιήσουν  τα δεδομένα 
γιατί είναι ακλόνητα.Προηγήθη-
καν   δύο ΑΡΝΗΤΙΚΕΣ  Γνωμοδο-
τήσεις  του ΟΦΥΠΕΚΑ που είχαν 
σαν αποτέλεσμα την ακύρωση 
των Αιολικών στον ΑΕΤΟ Αστρο-
χωρίου  της Κοιλάδας Αχελώου και 
των Αιολικών   των Αγράφων με το 
αιτιολογικό ότι διασπάται η συνο-
χή  περιοχών  NATURA  ΚΟΙΛΑΔΑΣ 
ΑΧΕΛΩΟΥ  Έρχεται  τώρα αυτή η 
γνωμοδότηση  να  ΄΄θάψει΄΄ κυριο-
λεκτικά το Φράγμα Αυλακίου. 
     Εν κατακλείδι, αξίζει ένα  μεγά-
λο ΕΥΓΕ  στον ΟΦΥΠΕΚΑ για την 
γνωμοδότηση αυτή. Με την στά-
ση τους  απέδειξαν ότι θέλουν να 
είναι χρήσιμοι για το Περιβάλλον 
και όχι αρεστοί  για τα συμφέρο-

Χρήστος Τσιρογιάννης εκ μέρους της «Αρτινών 
Συνεργασία»:  «Να αυξηθούν από την φετινή χρονιά κατά 

1 ώρα ημερησίως, οι ώρες απασχόλησης των σχολικών 
καθαριστριών, ώστε να επιτυγχάνεται η καλύτερη 
καθαριότητα των σχολικών χώρων, η στήριξη του 

εισοδήματος των σχολικών καθαριστριών αλλά και η 
παροχή καλύτερων υπηρεσιών προς τους μαθητές και 

τους εκπαιδευτικούς».

Στην τελευταία συνε-
δρίαση του Δημοτι-
κού Συμβουλίου Αρ-

ταίων, ο πρώην δήμαρχος 
και επικεφαλής της παρά-
ταξης «Αρτινών Συνεργα-
σία», ζήτησε την αύξηση 
των ωρών απασχόλησης 
των σχολικών καθαριστρι-
ών, κατά μία (1) ώρα ημε-
ρησίως. Συγκεκριμένα ανέ-
φερε:
«Επί θητείας μας, για την 
καλύτερη καθαριότητα των 

σχολικών χώρων αλλά και για 
την στήριξη των σχολικών 
καθαριστριών, εγκρίναμε 
αρχικά με την αρ.363/2022 
απόφαση της οικονομικής 
επιτροπής και στην συνέχεια 
με την αρ.228/2023 απόφα-
ση του ΔΣ, την αύξηση των 
ωρών απασχόλησης των 
σχολικών καθαριστριών που 
καθορίστηκαν αρχικά από το 
Υπουργείο, δίνοντας συνο-
λικά επιπλέον 100 ώρες, τις 
οποίες καλύψαμε από δημο-

τικούς πόρους. Έτσι οι 3ωρες 
συμβάσεις εργασίας των σχο-
λικών καθαριστριών, έγιναν 
για 6 καθαρίστριες μεγάλων 
σχολικών συγκροτημάτων 
από 3 σε 6,5 ώρες (πλήρες 
ωράριο) και για 79 καθαρί-
στριες από 3 σε 4 ώρες.» 
Ο κ.Τσιρογιάννης στο τελευ-
ταίο ΔΣ πρότεινε στην νέα 
δημοτική αρχή, να ληφθεί 
σχετική απόφαση του ΔΣ, 
για αύξηση -από την φετινή 
σχολική χρονιά- κατά 1 ώρα 

ημερησίως των ωρών απα-
σχόλησης για τις 79 σχολι-
κές καθαρίστριες,  δηλαδή οι 
4ωρες συμβάσεις εργασίας 
τους να γίνουν 5ώρες, ώστε 
να επιτυγχάνεται η καλύτερη 
καθαριότητα των σχολικών 
χώρων, η στήριξη του εισο-
δήματος των σχολικών καθα-
ριστριών αλλά και η παροχή 
καλύτερων υπηρεσιών προς 
τους μαθητές και τους εκπαι-
δευτικούς.

Η πυραυλική επίθεση 
του Ιράν στο Ισρα-
ήλ, ως αντίποινα 

στις συνεχιζόμενες εγκλη-
ματικές ενέργειες του ισ-
ραηλινού κράτους με τις 
πλάτες των ΗΠΑ, του ΝΑΤΟ 
και της ΕΕ, αποτελεί ανα-
μενόμενη εξέλιξη.
Επιβεβαιώνεται η πορεία 
της πολύ επικίνδυνης κλιμά-
κωσης και γενίκευσης του 
πολέμου στη Μέση Ανατολή 
και την ευρύτερη περιοχή η 
οποία μπορεί να πάρει ακόμη 
πιο τρομακτικές διαστάσεις 
σε περίπτωση επίθεσης του 
Ισραήλ και των συμμάχων 
του κατά του Ιράν.
Η πολιτική του κράτους του 
Ισραήλ και της κυβέρνησης 
Νετανιάχου στρέφεται όχι 
μόνο κατά των άλλων λαών, 
αλλά και κατά του ίδιου του 
ισραηλινού λαού που τον με-
τατρέπει σε στόχο αντιποί-
νων.
Το ΚΚΕ είχε προειδοποιήσει 
από την πρώτη στιγμή ότι η 
βαρβαρότητα του Ισραήλ και 
η γενοκτονία κατά του πα-
λαιστινιακού λαού, οι δολο-
φονίες πολιτικών ηγετών, οι 
βομβαρδισμοί και το σχέδιο 
χερσαίας επέμβασης κατά 
του Λιβάνου οξύνουν στο 
έπακρο τους ανταγωνισμούς 
και ανοίγουν τις “πύλες της 
κολάσεως” για τους λαούς 

της περιοχής.
Μπροστά σε αυτές τις εξε-
λίξεις η ελληνική κυβέρνη-
ση, παίζοντας το ρόλο του 
συνηγόρου των Ισραηλινών 
εγκλημάτων και συμμετέχο-
ντας ενεργά στους αμερικα-
νοΝΑΤΟϊκούς σχεδιασμούς 

στήριξης του Ισραήλ, ανα-
λαμβάνει τεράστιες ευθύ-
νες και οδηγεί το λαό και τη 
χώρα σε πολεμική εμπλοκή 
με απρόβλεπτες διαστάσεις.
Η κυβέρνηση της ΝΔ δεν έχει 
καμιά εξουσιοδότηση από 
τον ελληνικό λαό να συμμε-

τέχει σε έναν ιμπεριαλιστικό 
πόλεμο υποστηρίζοντας τον 
κατακτητή των παλαιστινι-
ακών εδαφών και τώρα των 
εδαφών στο ανεξάρτητο κρά-
τος του Λιβάνου με τις χερ-
σαίες επιχειρήσεις, βυθίζο-
ντας στο αίμα και στην οδύνη 
τους λαούς της Μέσης Ανατο-
λής, ευρύτερα όλης της Ανα-
τολικής Μεσογείου και καθι-
στώντας στόχο αντιποίνων 
τον ίδιο τον ελληνικό λαό.
Εδώ και τώρα να επιστρέψει 
η ελληνική φρεγάτα από την 
Ερυθρά Θάλασσα που είναι 
κυριολεκτικά στο “στόμα 
του λύκου”, στο πλαίσιο της 
επιχείρησης “Aspides” της ΕΕ. 
Να αποσυρθεί κάθε στήριξη 
της ελληνικής κυβέρνησης 
στο κράτος-δολοφόνο του 
Ισραήλ και να απεμπλακεί η 
χώρα μας από τους ιμπερια-
λιστικούς πολέμους, να κλεί-
σουν οι αμερικανοΝΑΤΟϊκές 
βάσεις και υποδομές. Να εκ-
φραστεί η αλληλεγγύη στους 
λαούς που ματώνουν εξαι-
τίας των ιμπεριαλιστικών 
επεμβάσεων και πολέμων.
Οι λαοί έχουν τη δύναμη να 
ακυρώσουν αυτούς τους σχε-
διασμούς, να μη δεχθούν να 
γίνουν “κρέας στα κανόνια” 
των ιμπεριαλιστών και να 
νικήσουν το σύστημα που 
γεννά φτώχεια, πολέμους και 
προσφυγιά.

ντα. Αλλωστε γι’ αυτά υπάρχουν 
επιορκοι μπόλικοι.... Και κάτι τε-
λευταίο.Με τη γνωμοδότησή τους 
οι υπάλληλου και στελέχη του 
οργανισμού αυτού απέδειξαν ότι 
δεν πολυκαταλαβαίνουν απο κάθε 
είδους πιέσεις και επιτελούν το 
καθήκον τους.  Θέλει πολύ θάρρος 
για να αντισταθείς σε μία μονο-
κρατορία συμφερόντων. Έχουν 
πυξίδα και γνώμονα όχι την εξυ-
πηρέτηση συμφερόντων αλλά ως 
θεματοφύλακες αγρυπνούν   για 
την προστασία του Περιβάλλο-
ντος .Αυτοί έσωσαν και την τιμή 
κάποιων άλλων δημοσιοχαρτογια-
κάδων που ελαφρά τη καρδία μοί-
ραζαν θετικές γνωμοδοτήσεις και 
ας γνώριζαν  -ας ήταν εν γνώσει 
τους  η απειλούμενη καταστροφή. 
Λίγοι αντιστάθηκαν.Κρίμα..... Θεω-
ρούμε πλέον ότι  η σημαντική αυτή 
γνωμοδότηση,η ποιο σημαντική 
όλων δεν μπορεί να αγνοηθεί απο 
τον ίδιο τον προιστάμενό τους 
τον Υπουργό Ενέργειας.  Διότι  η 
γνωμοδότηση αυτή  από μόνη της 
ακυρώνει  την  Μ.Π.Ε και την κατα-
σκευή του καταστροφικού έργου 
για την Κοιλάδα του Αχελώου.
 ΚΑΛΟΥΜΕ  ΤΟ ΥΠ.ΕΝ/Περιβαλλο-
ντολογικό Μητρώο
!Αμεσα πλέον να κατέβει απο το 
Περιβαλλοντολογικό Μητρώο του  
η Μ.Π.Ε του έργου ως απορριφθεί-
σα για να ησυχάσουμε όλοι. 
 ΥΣΤΕΡΟΓΡΑΦΟ:
Το έμβλημα της Κοιλάδας του Αχε-
λώου στο εξής θα πρέπει  είναι ο 
΄΄Lunacus Cervus΄΄  Ο Ελαφοκάν-
θαρος η κοινώς Τσάγκαρος ο οποί-
ος ΄΄δάγκωσε ΄΄το  Φράγμα Αυλα-
κίου    Έδωσε και αυτός τον αγώνα 
επιβίωσής του μαζί με τον δικό 
μας.….. Ελπίζουμε δε οι επόμενες 
γενιές να του  το αναγνωρίσουν .
        Αρκεί μία απλή ανάγνωση 
την γνωμοδότησης για να κα-
τανοήσετε την σπουδαιότητά 
της. 
  «Scripta manent» - τα γραπτά 
μένουν»..    
Για την  ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΦΟΡΕ-
ΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΩΝ ΑΝΑΔΕΙΞΗΣ 
ΚΑΙ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΤΗΣ  ΚΟΙΛΑ-

ΔΑΣ  ΑΧΕΛΩΟΥ
Χρήστος Β.Καπερώνης

Πρόεδρος της Αδελφότητας 
Πηγιωτών Αρτας
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Το Σχόλιο

Η 4η Οκτωβρίου 
έχει καθιερωθεί 
ως η Παγκόσμια 
Ημέρα Ζώων, 

μια ημέρα που θυμίζει την 
ανάγκη για προστασία, σε-
βασμό και φροντίδα όλων 
των ζώων, τόσο των κα-
τοικίδιων όσο και των αδέ-
σποτων. Ο Δήμος Αρταίων, 
με υπευθυνότητα απέναντι 
στους πολίτες και τα ζώα, 
συνεχίζει τις δράσεις του 
για τη βελτίωση της ποι-
ότητας ζωής των αδέσπο-
των και τη φροντίδα τους.
Στο πλαίσιο αυτό, ο Δήμος 
προχώρησε στον επαναλη-
πτικό εμβολιασμό και την 
αποπαρασίτωση των επα-
νενταγμένων αδέσποτων 
ζώων, εξασφαλίζοντας ότι 
παραμένουν υγιή και ασφα-
λή, τόσο για τα ίδια όσο και 
για τη δημόσια υγεία. Η φρο-
ντίδα των ζώων αποτελεί 

Παγκόσμια Ημέρα Ζώων – Δράσεις από το Δήμο Αρταίων 
για την προστασία και φροντίδα των αδέσποτων ζώων

προτεραιότητα του Δήμου, ο 
οποίος έχει δημιουργήσει μη-
τρώο εθελοντών σίτισης για 
τα αδέσποτα ζώα. Με τη βο-
ήθεια των εθελοντών, τα ζώα 
σιτίζονται τακτικά και έχουν 
πρόσβαση στην απαραίτητη 
ιατροφαρμακευτική φροντί-
δα, χάρη στη συνδρομή των 
υπαλλήλων του Τμήματος 
Αγροτικής Ανάπτυξης και Δι-
αχείρισης Αδέσποτων Ζώων.
Στόχος του Δήμου είναι να 
εξασφαλίσει ότι τα αδέσποτα 
ζώα δεν αποτελούν κίνδυνο 
για την εξάπλωση ασθενειών 
στην πόλη, προσφέροντας 
διαρκή φροντίδα και μέρι-
μνα. Οι φωτογραφίες που 
συνοδεύουν το δελτίο τύπου 
είναι από το παραποτάμιο 
πάρκο, όπου καταγράφονται 
οι ενέργειες του Δήμου για 
ένα ασφαλές και υγιές περι-
βάλλον τόσο για τους πολίτες 
όσο και για τα ζώα.

Τοποθέτηση του Δημάρχου Αρταίων Χρ. Σιαφάκα: 
ΔΗΜΟΤΙΚΟΙ ΠΑΙΔΙΚΟΙ ΣΤΑΘΜΟΙ ΚΑΙ VOUCHER

Η πολιτική των 
επιχορηγήσεων 
των οικογενειών 
για τους βρεφο-

νηπιακούς σταθμούς μέσω 
voucher, είχε ως αποτέλε-
σμα το άνοιγμα πολλών 
ιδιωτικών παιδικών σταθ-
μών και ΚΔΑΠ μέσα σε λίγα 
χρόνια.  Ο γονιός μπορεί να 
επιλέξει δημόσιο ή ιδιωτι-
κό παιδικό σταθμό με την 
οικονομική κάλυψη του 
voucher που δικαιούται 
και χωρίς καμία άλλη επι-
βάρυνση. Αντιλαμβάνεται 
κανείς ότι είναι μία καλή 
ευκαιρία για μία επιχείρη-
ση, η οποία εξασφαλίζει τα 
δίδακτρα από την επιχο-
ρήγηση του ΕΣΠΑ για κάθε 
παιδί. Από την άλλη οι δη-
μοτικοί παιδικοί σταθμοί, 
που υπηρετούν κοινωνικό 
σκοπό γιατί εξυπηρετούν 
παιδιά με ελάχιστο ως μη-
δενικό οικονομικό κόστος 
προς τις οικογένειες, μέ-
νουν να επιλέγονται κυ-
ρίως από τους γονείς οι 
οποίοι δεν είναι δικαιού-
χοι χρηματοδότησης μέσω 
voucher.
Σε αυτό το πλαίσιο, οι δημοτι-
κοί παιδικοί σταθμοί πρέπει 
να είναι ανταγωνιστικοί απέ-
ναντι στους ιδιωτικούς που 
παρέχουν πολλές διευκολύν-
σεις όπως,  ευέλικτο ωράριο 
λειτουργίας, πολλές δράσεις 
εξωστρέφειας, εξυπηρέτηση 
παιδιών με κατ’ οίκον μετα-
κινήσεις μέσω σχολικού λε-
ωφορείου.  Ένας δημοτικός 
παιδικός σταθμός από την 
άλλη, ο οποίος λειτουργεί 
με ελλιπές προσωπικό, μει-
ωμένο ωράριο και κάποιες 
ημέρες κλειστός λόγω δυσκο-

λίας στην αναπλήρωση του 
προσωπικού που απουσιάζει 
με άδεια, δεν έχει καμία τύχη 
να κερδίσει την εμπιστοσύνη 
των γονιών και να παίξει το 
ρόλο του σωστά, είτε πρόκει-
ται για παιδικό σταθμό εντός 
της πόλης της Άρτας, είτε για 
κάποια τοπική κοινότητα. Για 
το λόγο αυτό παρουσιάζεται 
το φαινόμενο σε μερικούς 
παιδικούς σταθμούς, ακόμη 
και εντός της πόλης να υπάρ-
χουν λιγοστοί ενδιαφερόμε-
νοι μαθητές. Το φαινόμενο 
αυτό είναι βέβαια πιο έντονο 
σε περιοχές του Δήμου, όπου 
λειτουργούν σε μικρή από-
σταση από τους δημοτικούς 
παιδικούς σταθμούς κάποιοι 
ιδιωτικοί.
Η αναστολή λειτουργίας για 

ένα έτος των παιδικών σταθ-
μών στους Κωστακιούς και 
στην Καμπή ήταν απόρροια 
όλων των παραπάνω λόγων. 
Δύο μεγάλες κοινότητες, οι 
οποίες δεν εμπιστεύονται 
τους δημοτικούς παιδικούς 
σταθμούς. Δύο χωριά με αρ-
κετές νέες οικογένειες, με 
Δημοτικά και Γυμνάσια σχο-
λεία σε λειτουργία, στα οποία 
όμως οι γονείς προτιμούν να 
εμπιστευτούν τα παιδιά τους 
στους ιδιωτικούς παιδικούς 
σταθμούς που λειτουργούν 
πλησίον αυτών. 
Είναι λοιπόν άξιο προβλημα-
τισμού για όλους μας το φαι-
νόμενο αυτό και σίγουρα φέ-
ρουμε όλοι μερίδιο ευθύνης.  
Αν θέλουμε να κρατήσουμε 
ζωντανό ένα δημοτικό παιδι-

κό σταθμό, αν θεωρούμε ότι 
προσφέρει στο χωριό, αλλά 
και στην εκπαίδευση, δίνο-
ντας ζωή στην καθημερινό-
τητα της τοπικής κοινωνίας, 
δίνοντας ζωή στα χωριά μας 
και ταυτόχρονα εξυπηρετεί 
τις ανάγκες των οικογενειών 
με μικρά παιδιά, πρέπει ΟΛΟΙ 
ΜΑΖΙ να το στηρίξουμε, ο κα-
θένας από τη πλευρά του. 
Πρώτα απ΄ όλα ο Δήμος οφεί-
λει να στελεχώσει επαρκώς 
τον όποιο παιδικό σταθμό με 
επαρκές εκπαιδευτικό προ-
σωπικό, μάγειρα και υπάλ-
ληλο καθαριότητας, βάσει 
κανονισμού λειτουργίας και 
όχι να τον «κρατάει ζωντα-
νό» υπολειτουργώντας τον,  
ικανοποιώντας μόνο για πο-
λιτικές σκοπιμότητες. Από 

την άλλη, το εκπαιδευτικό 
και λοιπό προσωπικό  πρέπει 
να δουλέψει με επαγγελμα-
τισμό και ευαισθησία για το 
λειτούργημα που προσφέρει 
στην κοινωνία και στα μι-
κρά παιδιά, τιμώντας έτσι τη 
θέση τους και όχι να το χρησι-
μοποιεί μόνο ως όχημα επαγ-
γελματικής αποκατάστασης 
και ανέλιξης στα σκαλοπάτια 
των θέσεων ευθύνης προϊ-
σταμένων και διευθυντών.   
Τέλος, οι τοπικές κοινότητες, 
που είμαστε όλοι εμείς, το-
πικοί άρχοντες, γονείς, παπ-
πούδες, συγγενείς και φίλοι, 
πρέπει να ενεργοποιηθούμε 
στηρίζοντας καθημερινά και 
εμπράκτως μία δημοτική 
δομή που θεωρούμε ότι συ-
νεισφέρει γενικότερα στην 

τοπική κοινωνία του χωριού 
μας. Πρέπει να εμπιστευ-
όμαστε και να στηρίζουμε 
με όλους τους τρόπους, μία 
προσπάθεια που αναβαθμίζει 
τον τόπο στον οποίο ζούμε 
με την οικογένειά μας καθη-
μερινά και μεγαλώνουμε τα 
παιδιά μας και όχι να προ-
τιμούμε πολλές φορές την 
εύκολη λύση, περιμένοντας 
πάντα από κάποιον άλλον να 
βοηθήσει ή δείχνοντας την 
υπερβολική ευαισθησία μας 
τη λάθος χρονική στιγμή και 
σε λάθος σημείο. 
Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΑΡΤΑΙΩΝ 
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ Δ. ΣΙΑΦΑΚΑΣ 

Δύο χωριά με 
αρκετές νέες 
οικογένειες, 
με Δημοτικά 
και Γυμνάσια 
σχολεία σε 
λειτουργία, στα 
οποία όμως οι 
γονείς προτιμούν 
να εμπιστευτούν 
τα παιδιά τους 
στους ιδιωτικούς 
παιδικούς 
σταθμούς που 
λειτουργούν 
πλησίον αυτών.



Σε ερώτηση του Βου-
λευτή Άρτας ΝΔ, κ. 
Γιώργου Στύλιου, 

για τις δράσεις που λαμ-
βάνονται κατά του Μαύ-
ρου Ακανθώδη απάντησε 
ο Υπουργός Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων. 
Ο κ. Στύλιος, είχε επισημά-
νει το ζήτημα του Μαύρου 
Αλευρώδη Ακανθωδη, το-
νίζοντας ότι αποτελεί έναν 
σοβαρό κίνδυνο για τις 
καλλιέργειες, καθώς είναι 
δύσκολο να αντιμετωπι-
στεί με τις υπάρχουσες με-
θόδους.

Το Υπουργείο, ανταποκρινό-
μενο, ενημέρωσε τον Βου-
λευτή για τις ενέργειες του. 
Συγκεκριμένα, το Μπενάκειο 
Φυτοπαθολογικό Ινστιτούτο 
(ΜΦΙ) υλοποιεί ένα ερευνητι-
κό πρόγραμμα με τίτλο «Πε-
ριορισμός της εξάπλωσης του 
Μαύρου Ακανθώδη Αλευρώ-
δη με βιολογικές μεθόδους». 
Στόχος του προγράμματος 
είναι η εύρεση μόνιμης και 
αποτελεσματικής λύσης για 
την αντιμετώπιση του εντό-
μου μέσω της κλασικής βιο-
λογικής καταπολέμησης. Η 
μέθοδος αυτή περιλαμβάνει 
την εισαγωγή και εξαπόλυ-
ση ωφέλιμων εντόμων, όπως 
τα είδη Encarsia smithi και 
Amitus hesperidum. 

Σε άλλες χώρες τα συγκεκρι-
μένα έντομα έχουν αποδει-
χθεί επιτυχημένα στον έλεγχο 
του πληθυσμού του Μαύρου 
Αλευρώδους. Το πρόγραμ-
μα περιλαμβάνει πειράματα 
προσαρμογής των εντόμων 
αυτών στις ελληνικές περι-
βαλλοντολογικές συνθήκες 
και στη βιοποικιλότητα της 
χώρας. Επιπρόσθετα, πραγ-
ματοποιούνται πιλοτικές 
εξαπολύσεις σε επιλεγμένες 
περιοχές, όπως  η Άρτα, η 
Πρέβεζα, η Αιτωλοακαρνα-
νία, η Θεσπρωτία, η Κέρκυρα  
και η Αργολίδα. 

Μέχρι τον Αύγουστο του 
2024, πραγματοποιήθηκαν 
εξαπολύσεις του ωφέλιμων 
εντόμων σε 16 διαφορετικά 
σημεία στις προαναφερθεί-
σες περιοχές. Τα πειράματα 
αυτά στοχεύουν στην αξιολό-
γηση της ικανότητας παρασι-
τισμού των ωφέλιμων εντό-
μων σε συνθήκες υπαίθρου, 
καθώς και της δυνατότητάς 
τους να διαχειμάσουν στην 
Ελλάδα. Στην παρούσα φάση 
διεξάγονται συνεχείς δειγμα-
τοληψίες για να διαπιστωθεί 
η εγκατάσταση των ωφέλι-
μων εντόμων. Τα πειράματα 
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Σε ερώτηση του Γιώργου Στύλιου για την καταπολέμηση 
του Μαύρου Ακανθώδη σε Άρτα και Ήπειρο απαντά το 

Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

αναμένεται να συνεχιστούν 
μέχρι τον Οκτώβριο του 2024 
και θα επαναληφθούν τα 
επόμενο χρονικό διάστημα, 
καθώς απαιτείται χρόνος για 
την εγκατάσταση, τον πολ-
λαπλασιασμό και την αύξηση 
του πληθυσμού του ωφέλι-
μου εντόμου σε ικανοποιητι-
κά επίπεδα. 

Η χρηματοδότηση του ερευ-
νητικού προγράμματος του 
Μπενάκειου Φυτοπαθολογι-
κού Ινστιτούτου γίνεται από 
το ΥπΑΑΤ,  ενώ ο συνολικός 
προϋπολογισμός ανέρχεται 
σε 228.000 €.

Επιπρόσθετα, σύμφωνα με 

την απάντηση, το Τμήμα 
Φυτοϋγειονομικού Ελέγχου 
της Διεύθυνσης Προστασί-
ας Φυτικής Παραγωγής του 
Υπουργείου έχει αναρτήσει 
ενημερωτικό φυλλάδιο στην 
ιστοσελίδα του για τον Μαύ-
ρο Αλευρώδη*, καθώς και 
οδηγίες διαχείρισης του εντό-
μου**. Παράλληλα, οι τοπικές 

φυτοϋγειονομικές υπηρεσίες 
ενημερώθηκαν με όλες τις 
απαραίτητες οδηγίες για τη 
διαχείριση του προβλήματος. 

Στην απάντηση αναφέρεται 
επίσης ότι η χρήση των δια-
θέσιμων εντομοκτόνων δεν 
προσφέρει τα αναμενόμενα 
αποτελέσματα, ενώ η λανθα-

σμένη ή υπερβολική χρήση 
τους μπορεί να οδηγήσει σε 
σοβαρή επιβάρυνση του πε-
ριβάλλοντος και σε έξαρση 
των πληθυσμών άλλων αλευ-
ρωδών εντόμων στα εσπερι-
δοειδή, λόγω της θανάτωσης 
των ωφέλιμων εντόμων που 
παρασιτούν σε βάρος αυτών.

Ο Γιώργος Στύλιος, σε δή-
λωσή του μετά την απάντη-
ση του Υπουργού, ανέφερε: 
«Εργάζομαι αδιάκοπα για 
να διασφαλίσω ότι θα γί-
νουν όλες οι απαραίτητες 
ενέργειες, ώστε να στηρί-
ξουμε τους παραγωγούς 
μας με κάθε δυνατό τρόπο. 
Η προστασία των αγροτών 
και των καλλιεργειών τους 
είναι σημαντική και απαι-
τεί καθημερινή προσπά-
θεια και στοχευμένες ενέρ-
γειες από το Υπουργείο και 
όλους τους αρμόδιους φο-
ρείς. Θα επαναφέρω ξανά 
το θέμα στη Βουλή και θα 
παρακολουθώ την εξέλιξη 
της πορείας του. Είμαστε 
στο πλευρό των αγρο-
τών μας, τους στηρίζουμε 
έμπρακτα. 

ΜΑΖΙ ΓΙΑ ΤΗ ΖΩΗ: Δράσεις του Συλλόγου ‘Επιστήθιοι Φίλοι’

Ο Σύλλογος Καρκινο-
παθών και Φίλων 
Άρτας «Επιστήθιοι 

Φίλοι» ανακοινώνει μια 
σειρά δράσεων στο πλαί-
σιο της παγκόσμιας κα-
μπάνιας δράσεων κατά του 
καρκίνου του μαστού που 
πραγματοποιείται κάθε 
Οκτώβρη, με στόχο την 
ενημέρωση, πρόληψη και 
στήριξη των ασθενών με 
καρκίνο του μαστού.
Πρόγραμμα Δράσεων:
12  Οκτωβρίου – Δωρεάν Κλι-
νική Εξέταση Μαστών: Εξει-
δικευμένοι γυναικολόγοι θα 
πραγματοποιήσουν δωρεάν 
κλινική εξέταση μαστών στην 
Άρτα και θα εκπαιδεύσουν 
το κοινό στην αυτοεξέταση.  
(9:30-13:30, Σκουφά 79)
20  Οκτωβρίου – Δράση «Περ-
πατώ για τη Ζωή»: Ο Σύλλο-
γος διοργανώνει πεζοπορία 
σε ένα ειδυλλιακό φυσικό 
περιβάλλον στην περιοχή της 
Κορωνησίας, με δυνατότητα 
παρατήρησης της τοπικής 
ορνιθοπανίδας. (ραντεβού 
στις 5:00 το απόγευμα, στη 
πίσω παραλία) -Συνδιοργά-

νωση με Δράση Γυναικών 
Άρτας.
1 Νοεμβρίου - Συμμετοχή στο 
11ο Πανελλήνιο Συμπόσιο 
Νοσηλευτικής Ογκολογίας: 
Η πρόεδρος του Συλλόγου κ. 

Αγγελική Τσιρογιάννη θα μι-
λήσει για τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν οι ογκολογι-
κοί ασθενείς και τη σημασία 
της υποστήριξής τους.
2 Νοεμβρίου - Εσπερίδα για 

τη Διατροφή: Σε συνεργασία 
με τον Σύλλογο Γυναικών 
Φιλιππιάδας, διοργανώνεται 
ενημερωτική εσπερίδα για τη 
σημασία της σωστής διατρο-
φής ως μέσο πρόληψης και 

φροντίδας της υγείας.
Οι δράσεις του Συλλόγου 
εστιάζουν στην πρωτογενή 
πρόληψη, που περιλαμβάνει 
σωστή διατροφή και άσκηση, 
αλλά και στη δευτερογενή 
πρόληψη, με έμφαση στην 
εξέταση των μαστών. Παράλ-
ληλα, η στήριξη των ασθενών 
αποτελεί κεντρικό πυλώνα 
της δράσης μας.
Επικοινωνία:
Για περισσότερες πληροφο-
ρίες σχετικά με τις δράσεις 
μας ή για δηλώσεις συμμετο-
χής, μπορείτε να επικοινωνή-
σετε με τον Σύλλογο:
📞 Τηλέφωνο: 2681052484,
6974313153
📞 Email: epistithioi.filoi@
gmail.com
ή να ενημερωθείτε από τη σε-
λίδα μας 
📞 Facebook: https://
w w w . f a c e b o o k . c o m /
breastfriendsgr   
Σύλλογος Καρκινοπαθών και 
Φίλων Άρτας «Επιστήθιοι Φί-
λοι»
📞 Διεύθυνση: πρ. Δημοτικό
Σχολείο Πλησιών Άρτας
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Πρωτοπό-
ρα η Άρτα 
με το 1ο  
Φεστιβάλ 
Τρίτης Ηλι-
κίας

Με πολλά αισιόδοξα 
μηνύματα για την 

αντιμετώπιση του Alzheimer

Αισιόδοξα μηνύ-
ματα για τη νόσο 
Alzheimer  όπως 
έκανε γνωστό 

η κ. Παρασκευή Σακκά – 
Νευρολόγος, Πρόεδρος 
της Εταιρείας Alzheimer  
Αθηνών και του Εθνικού 
Παρατηρητηρίου για την 
Άνοια όπως υπογράμμισε, 
στα πλαίσια του 1ου  Φε-
στιβάλ Τρίτης Ηλικίας  το 
οποίο πραγματοποιήθηκε  
από 4-6 Οκτωβρίου 2024 
στην Άρτα. Το Φεστιβάλ 
ολοκληρώθηκε την Κυρια-
κή το βράδυ. 
Ο Δήμος Αρταίων, η Εταιρεία 
Alzheimer Αθηνών, το Κέντρο 
Ημέρας – Κινητή Μονάδα για 
άτομα με άνοια στην Άρτα 
και η Π.Ε. Άρτας της Περι-
φέρειας Ηπείρου, διοργάνω-
σαν το 1ο Φεστιβάλ για την 
Τρίτη Ηλικία, ένα τριήμερο 
αφιερωμένο στην ευαισθητο-
ποίηση και την ενδυνάμωση 
των ηλικιωμένων ατόμων, με 
κεντρικό μήνυμα την αξία της 
ενεργούς και δημιουργικής 
γήρανσης. 
Η γήρανση του πληθυσμού 
αποτελεί μια πραγματικότη-
τα που αφορά ιδιαίτερα την 
Ελλάδα. Μαζί με την μείωση 
της γεννητικότητας, αποτε-
λούν τις κυριότερες αιτίες 
του δημογραφικού προβλή-
ματος της χώρας μας.
Αν και δεν υπάρχει βιολογι-
κός, δημογραφικός ή κοινω-

νικός καθορισμός της τρίτης 
ηλικίας, θεωρείται κοινά 
αποδεκτό ότι στην κατηγο-
ρία αυτή ανήκουν τα άτομα 
που έχουν υπερβεί το 65ο 
έτος της ηλικίας τους. Ενώ 
σε εθνικό επίπεδο το ποσο-
στό των ατόμων άνω των 65 
ετών είναι 22,5%, στην Άρτα 
το ποσοστό ανέρχεται στο 
32% – δηλαδή ένας στους 
τρείς κατοίκους! Το αυξημέ-
νο ποσοστό ατόμων τρίτης 
ηλικίας στην περιοχή μας έχει 

σοβαρές επιπτώσεις στους 
ίδιους, στην κοινότητα και 
στο κράτος γενικότερα.
Επιπτώσεις που σχετίζονται 
με την υγεία και την ποιότη-
τα ζωής τους, την κοινωνική 
τους ασφάλιση, την οικονο-
μία και απαιτούν πολυεπί-
πεδες προσεγγίσεις, προκει-
μένου να αντιμετωπιστούν 
αποτελεσματικά και να απο-
τελέσει η γήρανση ευκαιρία 
για ανάπτυξη και πρόοδο.
Στο τριήμερο του Φεστιβάλ 

συμπεριελήφθησαν πληθώ-
ρα δωρεάν πολιτιστικών, 
ψυχαγωγικών και εκπαι-
δευτικών δραστηριοτήτων 
προκειμένου να τιμηθούν οι 
άνθρωποι της Τρίτης Ηλικί-
ας της Άρτας, να ενδυναμω-
θούν και να ενθαρρυνθούν 
να συνεχίσουν την ζωή τους, 
να βρουν ευκαιρίες να βγουν 
έξω από το σπίτι τους και να 
αντιμετωπίσουν την κοινωνι-
κή απομόνωση, να τονιστεί η 
σημασία του να ανήκουν και 

να συνδέονται και ο αντίκτυ-
πος που έχουν όλα αυτά στην 
υγεία τους και κατ’ επέκταση 
στην κοινωνία.
Το πρόγραμμα των εκδηλώ-
σεων ξεκίνησε πολύ όμορφα 
την Παρασκευή 4 Οκτωβρίου 
στις 10-12 το μεσημέρι με τη 
δράση «Περπατάμε για την 
Άνοια 2024 με διαδρομή στα 
Παλαιά Αρχοντικά Άρτας. 
Τόπος συνάντησης ήταν η 
Πλατεία Εθνικής Αντίστασης, 
μπροστά από τα Δημοτικά 

καταστήματα Άρτας (πρώην 
ΣΕΣ).
Ακολούθησαν τα εγκαίνια 
μιας πολύ εκφραστικής έκ-
θεσης φωτογραφίας με θέμα 
το γήρας στα Δημοτικά  Κα-
ταστήματα Άρτας  σε Συνερ-
γασία με την Φωτογραφική 
Ομάδα «ΦωτΟΑρτ», μία έκ-
θεση την οποία επισκέφθηκε 
και ο Δήμαρχος Αρταίων Χρι-
στόφορος Σιαφάκας.
Η πρώτη μέρα ολοκληρώθη-
κε με προβολή ταινίας «Αλ-

Ο Γιώργος Στύλιος έθεσε 
στη Βουλή το θέμα της 
δήλωσης των εκτάσεων 
των αναγκαστικών 
συνεταιρισμών στην 
Κτηματογράφηση 
ζητώντας την επίλυσή 
του με νομοθετική 
ρύθμιση 

Ο Βουλευτής 
Άρτας ΝΔ, 
Γ ι ώ ρ γ ο ς 
Σ τ ύ λ ι ο ς , 

μίλησε στη Βουλή 
για την πρόοδο του 
Κτηματολογίου και 
τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν οι 
αναγκαστικοί συ-
νεταιρισμοί στην 
Άρτα και την υπό-
λοιπη χώρα. 

Ο κ. Στύλιος, αντλώντας από 
την εμπειρία του στο Υπουρ-
γείο Ψηφιακής Διακυβέρνη-
σης, υπογράμμισε τη σημασία 
της μεταφοράς του έργου του 

Κτηματολογίου στο συγκε-
κριμένο Υπουργείο. «…Χρη-
σιμοποιώντας τις δυνατότη-
τες που μας δίνει η ψηφιακή 
τεχνολογία, θα ξεπεράσουμε 
πολλά θέματα και πολλά ζη-
τήματα γραφειοκρατίας και 
προβλημάτων που αντιμε-
τωπίστηκαν στο παρελθόν... 
το έργο θα προχωρά με ταχύ-
τερους ρυθμούς…», ανέφερε 
χαρακτηριστικά.
Στη συνέχεια, έκανε ιδιαίτερη 
αναφορά στα ζητήματα που 
αντιμετωπίζουν στην Κτημα-
τογράφηση οι αναγκαστικοί 
συνεταιρισμοί στην Άρτα και 
την υπόλοιπη Ελλάδα. Πρό-

κειται για συνεταιρισμούς οι 
οποίοι διαχειρίζονται μεγά-
λες, αδιαίρετες εκτάσεις, κυ-
ρίως βοσκότοπους. «…Μόνο 
στην Άρτα, στις ορεινές πε-
ριοχές του νομού υπάρχουν 9 
αναγκαστικοί συνεταιρισμοί 
που διαχειρίζονται δεκάδες 
χιλιάδες στρέμματα…».
Το υφιστάμενο νομικό πλαί-
σιο δυσκολεύει  τη σωστή 
δήλωση των μεριδίων στην 
Κτηματογράφηση. Αν δεν δη-
λωθούν εγκαίρως, αυτές οι 
εκτάσεις κινδυνεύουν να χα-
ρακτηριστούν ως «αγνώστου 
ιδιοκτήτη». Μετά από ένα 
χρονικό διάστημα, οι εκτά-
σεις θα περιέλθουν στην κυ-
ριότητα του Δημοσίου. Αυτό 
θα έχει σοβαρές συνέπειες 
για διάφορες χρήσεις για 
τους ιδιοκτήτες και μπορεί να 
προκαλέσει προβλήματα σε 
πολλούς τομείς της  τοπικής 
οικονομίας. Οι ιδιοκτήτες με 
το υπάρχον καθεστώς, έχουν 
τη δυνατότητα προσφυγής 
στα δικαστήρια, ωστόσο 
αυτό συνεπάγεται έξοδα και 
ταλαιπωρία, ενώ το αποτέ-
λεσμα είναι αμφίβολο. Ανά-
λογο πρόβλημα υπάρχει και 
σε πολλές άλλες περιοχές στη 
χώρα μας.
Ο κ. Στύλιος πρότεινε νομο-
θετική ρύθμιση για την επί-
λυση του προβλήματος. Η 

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ

ΜΠΙΖΑ



11
ΑΠΟΨΗ:. ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 181

ΚΟΙΝΩΝΙΑ

www.apopsi-press.gr

λοίμονο στους νέους στον 
Κινηματογράφο Παλλάς με 
ελεύθερη Είσοδο.
Το Σάββατο το πρωί οι εκδη-
λώσεις ξεκίνησαν κερνώντας 
καφέ στο καφενείο «Το Πο-
τάμι». Ακολούθησε μία ενδια-
φέρουσα δράση,  Εργαστήριο 
«Γνωριμία με τον διαδικτυα-
κό κόσμο (ίντερνετ)» με την 
κ. Βάσω Αμπελογιάννη, Προϊ-
σταμένη Τμήματος Πληροφο-
ρικής Γενικού Νοσοκομείου 
Άρτας
• «Online Νοητικές Ασκήσεις 

– Eligence» Στέλιος Παντελό-
πουλος – Υπεύθυνος Maggioli 
Greece, Δέσποινα Ψυμάρη – 
Product Manager Eligence.
Ακολούθησε περίπατος στο 
Παραποτάμιο Πάρκο Άρτας 
σε συνεργασία με την ομάδα 
«Φίλοι του Παραποτάμιου 
Πάρκου Άρτας»,όπου την ξε-
νάγηση έκανε ο διαχειριστής 
της ομάδας «Φίλοι του Παρα-
ποτάμιου Πάρκου κ. Βασίλης 
Ζιώβας. Όλοι απόλαυσαν την 
φυσική άσκηση και την δημι-
ουργική απασχόληση. 
Ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα 
ήταν η  Στρογγυλή Τράπεζα 
με θέμα «Γήρανση και οι επι-
πτώσεις της» στις 19.30 το 
βράδυ του Σαββάτου στο Συ-
νεδριακό Κέντρο  «Διώνη» τις 
εργασίες της οποίας χαιρέτη-
σε ο Βουλευτής Άρτας της Ν.Δ 
Γιώργος Στύλιος. Η Βουλευ-
τής Άρτας του ΣΥΡΙΖΑ Ολγα 
Γεροβασίλη με επιστολή της 
καθώς και ο Δήμαρχος Αρταί-
ων Χριστόφορος Σιαφάκας.  
Κατά τη διάρκεια της συγκε-
κριμένης εκδήλωσης πραγ-
ματοποιήθηκε   Απονομή 
Βραβείου «Γήρας Τιμάν» από 
το Δήμαρχο Αρταίων και την 
κ Σακκά προς τον 80χρονο 
κ. Βασίλη Γκανιάτσα Φωτο-
γράφο και Κινηματογραφι-
στή για την προσφορά του 
στον πολιτισμό και στη ζωή,  
ο οποίος αποκάλυψε και το 
μυστικό της μακροζωίας του 
λέγοντας: «Είμαι πάντα ερω-
τευμένος και παθιασμένος με 
ότι κάνω».

 Η Στρογγυλή Τράπεζα με 
θέμα «Γήρανση και επιπτώ-
σεις της» υπήρξε πολύ ενδια-
φέρουσα και κατατοπιστική. 
Η κ. Παρασκευή Σακκά – 
Νευρολόγος, Πρόεδρος της 
Εταιρείας Alzheimer Αθηνών 
και του Εθνικού Παρατηρη-
τηρίου για την Άνοια ανέλυσε 
διεξοδικά το θέμα τονίζοντας 
μεταξύ άλλων ότι αν καταφέ-
ρουμε να διατηρήσουμε μία 

ρύθμιση αυτή θα δώσει στα 
διοικητικά συμβούλια των 
συνεταιρισμών τη δυνατό-
τητα να δηλώνουν τις εκτά-
σεις στο Κτηματολόγιο για 
λογαριασμό των μεριδιού-
χων. Με αυτόν τον τρόπο, θα 
εξασφαλιστεί ότι οι εκτάσεις 
θα δηλωθούν σωστά και δεν 
θα χαθούν τα ιδιοκτησιακά 
δικαιώματα των πολιτών. 
Τα δικαιώματα ιδιοκτησίας 
θα παραμείνουν στους μερι-
διούχους, ενώ η διαδικασία 
δήλωσης θα γίνει πιο απλή 
και γρήγορη. Η ρύθμιση αυτή 
θα λύσει το πρόβλημα που 
υπάρχει στην Άρτα και σε άλ-
λες περιοχές της χώρας.
Ολοκληρώνοντας την ομιλία 
του, ο κ. Στύλιος ζήτησε από 
την κυβέρνηση να εξετάσει 
όλες τις πτυχές και να διερευ-
νήσει νομικά το θέμα , ώστε 
να διασφαλιστεί η ομαλή ολο-
κλήρωση του έργου του Κτη-
ματολογίου και η προστασία 
των δικαιωμάτων των ιδιο-
κτητών. Επισήμανε ότι το ζή-
τημα αφορά πολλούς πολίτες 
και πρέπει να αντιμετωπιστεί 
άμεσα. Η λύση αυτή θα προ-
σφέρει ασφάλεια δικαίου 
στους ιδιοκτήτες και θα διευ-
κολύνει την καθημερινότητά 
τους, ανέφερε καταλήγοντας 
ο Βουλευτής.

καλή υγεία τα 80 χρόνια θα 
είναι τα νέα 60. 
Ολοκληρώνοντας την ομιλία 
της κ. Σακκά έδωσε  ελπιδο-
φόρα μηνύματα για όλους και 
για τους φροντιστές αλλά και 
για τους ασθενείς τονίζοντας. 
«Υπάρχουν δυνατότητες πρό-
ληψης της Νόσου Alzheimer. 
Έρχονται νέες θεραπείες. 
Μπορούμε να είμαστε αισιό-
δοξοι. Εν το μεταξύ υπάρχει 
φροντίδα αποτελεσματική. 
Πάμε στα Κέντρα ημέρας 
όπου συνδεόμαστε με τις 
οργανώσεις Alzheimer γιατί 
υπάρχουν βοήθειες τις οποίες 
οι οικογένειες δεν ξέρουν». 
Έδωσε έμφαση στο ότι υπάρ-
χουν υπηρεσίες υπάρχουν οι 
πηγές βοήθειας και οι φρο-
ντιστές πρέπει να υποστη-
ριχθούν και να έρθουν στα 
Κέντρα Ημέρας δίνοντας και 
τηλέφωνο επικοινωνίας τους 
που είναι το 1102, γραμμή 
βοήθειας για την Άνοια από 9 
το πρωί με 7 το απόγευμα ερ-
γάσιμες ημέρες και μπορούν 
οι πολίτες να ρωτούν οτιδή-
ποτε θέλουν για την Άνοια.
  Πολύ ενδιαφέρουσες ήταν 
και οι ομιλίες της κ.Αλεξάν-
δρας Τραγάκη – Καθηγήτρια 
Οικονομικής Δημογραφίας 
στο Χαροκόπειο Πανεπιστή-
μιο, καθώς και  από τον κ. 
Νίκο Πριτσιβέλη Παθολόγο, 
Διευθυντή της Παθολογικής 
Κλινικής Γ.Ν. Άρτας.
 
Μουσική εκδήλωση με τους 
«Concordia» μουσικό συ-
γκρότημα φοιτητών του Τμή-
ματος Μουσικών Σπουδών 
Παν/μίου Ιωαννίνων και τη 
Χορωδία του ΚΑΠΗ Αρτας 
έκλεισε πολύ όμορφα την 
βραδιά. 

 «Κερνάμε καφέ» στο καφε-
νείο «Restart Cafe» και γνωρι-
μία με τοπικούς φορείς υγεί-
ας πλησίον ΚΤΕΛ Αρτας ήταν 
μία ακόμη εκδήλωση την 
Κυριακή. Το πρόγραμμα περι-
ελάμβανε επίσης Εκδρομή με 
λεωφορείο στην Κορωνησία 
το πρωί ενώ το απόγευμα 
οι εκδηλώσεις έκλεισαν με 
Τραγούδια από την Χορωδία 
του πολιτιστικού Συλλόγου 
Άρτας ο Μακρυγιάννης στο 
μικρό Θέατρο Αμβρακίας 
ενώ ακολούθησε Μουσική 
βραδιά στο υπαίθριο Θέατρο 
του Παραποτάμιου Πάρκου 
με τη συμμετοχή φοιτητών 
του Τμήματος Μουσικών 
Σπουδών του Πανεπιστημίου 
Ιωαννίνων και του Τμήματος 
Χορού του ΚΑΠΗ Αρτας. Όλες 
οι δράσεις αγκαλιάστηκαν 
από ανθρώπους όλων των 
ηλικιών με τρυφερότητα. 

Το Φεστιβάλ πρόσφερε ευ-
καιρίες για συμμετοχή, ενημέ-
ρωση και ψυχαγωγία, και πα-
ράλληλα ανέδειξε τη σημασία 
της υγιούς γήρανσης.

ΔΙΕΞΑΓΩΓΗ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΟΥ 
ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ

ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΙΔΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

Η Διεύθυνση Κοινω-
νικής Μέριμνας 
της Περιφέρειας 

Ηπείρου συνδιοργανώνει 
επιμορφωτικό-εκπαιδευ-
τικό πρόγραμμα σε συ-
νεργασία με το Ε.Κ.Κ.Α. 
( Εθνικό Κέντρο Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης) του 
Υπουργείου Κοινωνικής 
Συνοχής και Οικογένειας 
,το Δήμο Ιωαννιτών και  
το Περιφερειακό Τμήμα 
Ηπείρου του Συνδέσμου 
Κοινωνικών Λειτουργών 
Ελλάδος( Π.Τ. Ηπείρου 
-ΣΚΛΕ) με τίτλο :
«Χτίζοντας ένα Ασφα-
λές Αύριο: Εκπαίδευση 
και Καινοτομία για την 
Προστασία των Παιδιών, 
Ενδυναμώνοντας τους 
Επαγγελματίες».
Το πρόγραμμα απευθύνε-
ται αποκλειστικά σε επαγ-
γελματίες που εργάζονται 
στο χώρο της παιδικής 
προστασίας (κοινωνικούς 
λειτουργούς -ψυχολό-
γους-παιδαγωγούς-ειδικούς 
παιδαγωγούς κλπ.) και  
μέλη Ομάδων Προστασίας 
Ανηλίκων (ΟΠΑ), Υπευθύ-
νους Προστασίας Ανηλίκων 
(ΥΠΑ), επαγγελματίες ανα-
δοχής, ιδρυματικής φρο-
ντίδας, συνδέσμους για την 
Ευρωπαϊκή Εγγύηση για 
το Παιδί που εργάζονται σε 
Φορείς & Υπηρεσίες της Πε-
ριφέρειας Ηπείρου. 
Στην πρόσκληση ενδιαφέ-

ροντος, που απηύθυναν οι 
συνδιοργανωτές στους φο-
ρείς και τους ειδικούς επαγ-
γελματίες,  υπήρξε μεγάλη 
ανταπόκριση και η συμμετο-
χή ανέρχεται σε 120 άτομα 
από όλους τους φορείς της 
Ηπείρου. 
Θα πραγματοποιηθεί στο 
Συνεδριακό χώρο του Δή-
μου Ιωαννιτών, αίθουσα 
«Δημητρίου Χατζή», Ακτή 
Μιαούλη & Μετσόβου (Πα-
λιά Σφαγεία) – Ιωάννινα, 
στις 8, 9 και 10 Οκτωβρίου 
2024 και η Περιφέρεια Ηπεί-
ρου είναι η πρώτη από τις 
13 Περιφέρειες της χώρας 
που θα φιλοξενήσει τη συ-
γκεκριμένη διοργάνωση. 
Στόχος των επιμορφώσεων 
είναι η ενδυνάμωση και η 
δικτύωση των επαγγελμα-
τιών της παιδικής προστα-
σίας και η εξοικείωση τους 
με νομοθετικές ρυθμίσεις, 
νέες μεθοδολογίες και καλές 
πρακτικές. Το επιμορφωτι-
κό πρόγραμμα επικεντρώ-
νεται στα ζητήματα της 
παιδικής κακοποίησης, της 
αναδοχή και της επείγουσας 
αναδοχής, καθώς και στην 
καταπολέμηση της φτώ-
χειας και του κοινωνικού 
αποκλεισμού. Ειδικότερα, 
το πρόγραμμα περιλαμβά-
νει τις ακόλουθες θεματικές 
ενότητες
 • 1η ημέρα: 08/10/2024: 
Παιδική Κακοποίηση –
Από την Πρόληψη στην 

Οικοδόμηση ενός Ασφα-
λούς Αύριο 
• 2η ημέρα: 09/10/2024: 
Θεσμικός και Ψηφιακός 
Εκσυγχρονισμός για την 
Προστασία του Παιδιού 
• 3η ημέρα: 10/10/2024: 
Όλοι Μαζί: Ελπίδα για Ένα 
Μέλλον Χωρίς Κοινωνι-
κούς Αποκλεισμούς
Βασική επιδίωξη του προ-
γράμματος είναι επίσης η 
ενεργός συμμετοχή των 
επαγγελματιών και η διά-
δραση εισηγητών και συμ-
μετεχόντων, με ανταλλαγή 
απόψεων, υποβολή ερωτη-
μάτων, αξιοποίηση εμπειρι-
ών από την επαγγελματική 
ζωή των συμμετεχόντων. 
Κατά τη διάρκεια της πρώ-
της εκπαιδευτικής ημέρας , 
τις εργασίες θα χαιρετήσουν 
:
Η κα Σοφία Ζαχαράκη, 
Υπουργός Κοινωνικής Συ-
νοχής και Οικογένειας
Ο κ. Κωνσταντίνος Γλού-
μης , Γενικός Γραμματέας 
Δημογραφικής και Στε-
γαστικής Πολιτικής του 
ΥΚΟΙΣΟ
Ο Περιφερειάρχης Ηπεί-
ρου
Ο Δήμαρχος Δήμου Ιωαν-
νιτών
Ο Πρόεδρος Περιφερεια-
κού Συμβουλίου Ηπείρου 
του  Συνδέσμου Κοινωνι-
κών Λειτουργών Ελλάδος 
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Η  παρουσίαση του ενη-
μερωτικού βίντεο 
για τη σήμανση των 

γαλακτοκομικών προϊόντων 
για την προστασία των κα-
ταναλωτών έγινε σήμερα στο 
Διοικητήριο της Περιφέρειας 
Ηπείρου.
 Όπως ανέφερε ο Περιφε-
ρειάρχης κ. Αλέξανδρος Κα-
χριμάνης η απόφαση για τη 
συγκεκριμένη δράση ελήφθη 
με σκοπό να βοηθηθούν τόσο 
οι καταναλωτές, όσο και οι 
Έλληνες παραγωγοί  γάλα-
κτος. Συγκεκριμένα, μεταξύ 
άλλων, ανέφερε τα εξής:
«Όταν το γάλα είναι Ε.Ε. με 
μικρά γράμματα “κρυμμένα”  
στο πίσω μέρος της συσκευ-

ασίας είναι απάτη. Και το λέω 
μετά πλήρης γνώσεως,  γιατί 
ο νόμος από το 2018 προβλέ-
πει ότι πρέπει να γράφεται με 
την ίδια γραμματοσειρά που 
είναι το προϊόν γάλα, γρα-
βιέρα, γιαούρτι κ.α., πρέπει 
ακριβώς κάτω από τον τίτλο 
να  μπαίνει η προέλευση του 
γάλακτος, ήτοι γάλα Ελληνι-
κό ή Ε.Ε. που είναι γάλα ει-
σαγωγής. Μέχρι σήμερα αυτό 
δεν έχει γίνει. Στην προσπά-
θεια μας αυτή για να βοηθή-
σουμε και το καταναλωτικό 
κοινό και τον Έλληνα  παρα-
γωγό παρουσιάζουμε αυτό 
το βίντεο, το οποίο θεωρώ 
ότι θα βάζει τα πράγματα στη 
θέση τους». 

Ενημερωτικό βίντεο της Περιφέρειας Ηπείρου για τα
την προστασία των γαλακτοκομικών προϊόντων

Δύο πλατινένια και 
τρία χρυσά βρα-
βεία απέσπασε η 
ΗΠΕΙΡΟΣ σε δύο 

υψηλού κύρους διεθνείς δι-
αγωνισμούς, με τα προϊό-
ντα της να αναγνωρίζονται 
άλλη μια φορά για την κο-
ρυφαία ποιότητά τους και 
να επιβεβαιώνουν τον ρόλο 
τους ως άξιοι εκπρόσωποι 
της ελληνικής τυροκομικής 
παράδοσης. 
Αναλυτικά, τα προϊόντα 
ΗΠΕΙΡΟΣ Φέτα ΠΟΠ και 
ΗΠΕΙΡΟΣ Κεφαλογραβι-
έρα ΠΟΠ απέσπασαν από 
ένα Χρυσό Βραβείο στον 
διαγωνισμό  International 
Cheese and Dairy Awards 
2024. Πρόκειται για έναν 
κορυφαίο διαγωνισμό ο 
οποίος διεξάγεται στο 
Ηνωμένο Βασίλειο από το 
1897 και συγκεντρώνει πα-
ραγωγούς τυριών και γα-

λακτοκομικών προϊόντων 
παγκόσμιας κλάσης. Κάθε 
χρόνο οι συμμετοχές ξεπερ-
νούν τις 5.500 και η αξιολό-
γηση των οργανοληπτικών 
χαρακτηριστικών των προ-
ϊόντων γίνεται μέσω της 
όρασης, της όσφρησης, της 
γεύσης, της αφής και της 
ακοής.
Οι επιτυχίες για την ΗΠΕΙ-
ΡΟΣ συνεχίστηκαν και 
στον διεθνή διαγωνισμό  
Olymp Awards 2024 με 
τρεις διακρίσεις συνολικά. 
Συγκεκριμένα,  η ΗΠΕΙ-
ΡΟΣ Βιολογική Φέτα ΠΟΠ 
και η ΗΠΕΙΡΟΣ Αλειφω-
τή κατέκτησαν από ένα 
Πλατινένιο Βραβείο, ενώ 
η  ΗΠΕΙΡΟΣ Φέτα ΠΟΠ 
έλαβε το Χρυσό Βραβείο. 
Στον συγκεκριμένο διαγω-
νισμό, η αξιολόγηση των 
προϊόντων πραγματοποι-
είται από γνωστούς και 

διακεκριμένους chef μέσω 
τυφλής δοκιμής, χωρίς συ-
σκευασία και χωρίς κανε-
νός είδους διακριτικό στοι-
χείο, εξασφαλίζοντας τη 
διαφάνεια και αμεροληψία 
των αποτελεσμάτων. «Οι 
πέντε νέες αυτές διακρίσεις 
συνιστούν έμπρακτη ανα-
γνώριση των προσπαθει-
ών μας για την παραγωγή 
τυροκομικών προϊόντων, 
πλούσιων σε γεύση και δι-
ατροφική αξία, που βασί-
ζονται στην παράδοση της 
ελληνικής τυροκομίας και 
τα οποία κάθε χρόνο κερ-
δίζουν επάξια μια θέση στο 
τραπέζι όλο και περισσό-
τερων Ελλήνων και ξένων 
καταναλωτών», ανέφερε 
η Μαρία Γιαννακοπούλου, 
Marketing Director της 
ΗΠΕΙΡΟΣ.

Πενταπλή διάκριση για την ΗΠΕΙ-
ΡΟΣ σε 2 διεθνείς διαγωνισμούς

Ολοκλήρωση διαδικασίας 
υποβολής Ενιαίας Αίτησης 

Ενίσχυσης (Ε.Α.Ε.)  για το έτος 2024

Την Παρασκευή 
04/10/2024 τα 
μεσάνυχτα, οπό-
τε εξέπνευσε και 

η δεύτερη παράταση που 
έθεσε ο Οργανισμός ολο-
κληρώθηκε η υποβολή των 
αιτήσεων της Ενιαίας Αί-
τησης Ενίσχυσης (Ε.Α.Ε.) 
έτους 2024, που ξεκίνησε 
στις 15/7/2024. 
Υπεβλήθησαν στον 
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., μέσω του GOV.
GR, συνολικά 642.356 οριστι-
κές – παραδεκτές αιτήσεις. 
Από αυτές, οι 20.304 αιτή-
σεις έχουν υποβληθεί στον 
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. απ’ ευθείας 
από τους παραγωγούς μέσω 
της online διαδικασίας, ενώ 
μέσω των πιστοποιημένων 
Κέντρων Υποβολής Δηλώσε-
ων (Κ.Υ.Δ.) έχουν υποβληθεί 
622.052 οριστικές αιτήσεις. 
Ο Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. αξιοποιώ-
ντας την εμπειρία του έμψυ-
χου δυναμικού του Οργανι-

σμού και με την συνεργασία 
των πιστοποιημένων Κ.Υ.Δ., 
ολοκλήρωσε μια σύνθετη δι-
αδικασία, πετυχαίνοντας τον 
στόχο που έθεσε: να υποβλη-
θούν εγκαίρως οι ΕΑΕ 2024, 
ώστε ο Οργανισμός να προ-
χωρήσει σε έγκαιρη και έγκυ-
ρη διαδικασία πληρωμών. 
Επόμενος στόχος, που θέσα-
με είναι η ολοκλήρωση της 
διαδικασίας αποσφαλμάτω-
σης των οριστικών αιτήσεων 
των παραγωγών και διορ-
θώσεων, για ένα δεκαήμερο 
(έως και τις 15/10/24) προ-
κειμένου για την διεξαγωγή 
των απαιτούμενων διασταυ-
ρωτικών ελέγχων από τον 
Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε., ώστε βάση του 
χρονοδιαγράμματος πληρω-
μών που έχει ήδη ανακοινω-
θεί, να πραγματοποιηθεί η 
προκαταβολή της πληρωμής 
της Βασικής Εισοδηματικής 
Στήριξης για την Βιωσιμότη-
τα, έτους 2024.

Ταυτόχρονα, ο Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. 
μέσα από δύσκολες αλλά 
απαραίτητες αποφάσεις, που 
έχουν περιληφθεί στο Σχέδιο 
Δράσης για την εξυγίανσή 
του και οι οποίες θεμελιώ-
νουν την βιωσιμότητά του 
και την διαφάνεια και δικαιο-
σύνη στην καταβολή των ενι-
σχύσεων στους παραγωγούς, 
αξιοποιώντας το διάστημα 
κατά το οποίο βρίσκεται 
σε επιτήρηση, με γοργά και 
ασφαλή βήματα διορθώνει 
σφάλματα του παρελθόντος 
και με σταθερά βήματα επα-
νέρχεται στην κανονικότητα, 
ανακτώντας την αξιοπιστία 
του, βάζοντας στέρεες βάσεις 
για την απρόσκοπτη και ομα-
λή εφαρμογή του Σ.Σ. Κ.Α.Π., 
αφήνοντας πίσω του το πα-
ρελθόν, κάνοντας άλμα προς 
το μέλλον, πάντα προς όφε-
λος των αγροτών και κτηνο-
τρόφων της χώρας.  
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¨…ΜΠΑΜΠΑ ……ΘΑ ΜΕ ΘΗΛΑΣΕΙΣ …ΕΣΥ …;¨
Του Κων/νου 
Λάμπρου(*) 

                             

Μέρος-(Γ)

ΤΤο σεξ θα είναι πλέον 
μόνο για ευχαρίστηση 
και όχι για την διαιώ-

νιση του είδους,  αν κατά λά-
θος θα γεννιέται και κανένα 
παιδί   με τον παλαιό τρόπο, 
αυτό  θα είναι δακτυλοδει-
κτούμενο  «..μακριά από 
αυτό το περίεργο, όχι  αυτήν 
!!…αυτοί … γεννήθηκαν από 
μάνα..» και βέβαια η έγκυος 
γυναίκα θα αποτελεί «..αντι-
κείμενο..» περιέργειας. 
Ζούμε ήδη  στο ουτοπικό μέλ-
λον, ότι ακριβώς  προέβλεψαν  
οι δύο  άλλοι  μελλοντολόγοι 
, ο Ισαάκ Ασήμωφ & Άρθουρ 
Κλαρκ,«..ήρθαν …πλέον   τα αν-
θρωπόμορφα  ρομπότ ..».
Κλωνοποίηση, τεχνική γονιμο-
ποίηση, ωάρια στην κατάψυξη 
για μελλοντική χρήση, αλλαγή 
φύλου στα 16,   τηλεόραση, 
κινητή τηλεφωνία, οπτικές 
ίνες,  τρισδιάστατες εικόνες, 
διαστημόπλοια στο σκοτεινό 
μέρος της Σελήνης & στο έξω 
διάστημα , αεροπλάνα χωρίς 
πιλότο, αυτοκίνητα χωρίς οδη-
γό, «λαμαρινένιοι» συνάδελφοι 
-  ασφαλιστές, ανθρωπόμορ-
φα  ρομπότ (του πρωτοπόρου 
Κλάδου μας) που φοράνε κου-
στούμια,  περιπατάνε, μιλάνε 
,συνομιλούνε και αισθάνονται.
Ακόμη πλάσμα και τέλος αλγό-
ριθμοι και  τεχνική νοημοσύνη, 
που μας απειλεί με αντικατά-
σταση & «..αποκεφαλισμό..»  
ενώ  η «Διακτίνιση» και η τη-
λεμεταφορά,  με «εξαφανισμό» 
στο μέλλον ή και το παρελθόν 
και ας ελπίσουμε ότι δεν θα 
επιβεβαιωθεί και ο Όργουελ. 
Θα μου πει κάποιος ότι έχω 
μεγάλη φαντασία και ότι φυ-
τρώνω σε χωράφια που δεν 
με έχουν σπείρει και αντί να 
πάω για «..άγρα…» κανενός 
πελάτη(υποψήφιου προς 
ασφάλιση), ξοδεύω τον παρα-
γωγικό μου  χρόνο  και    κάνω 
τον έξυπνο σε θέματα που δεν 
κατέχω  και δεν θα έπρεπε να 
μου πέφτει λόγος για τέτοια 
ζητήματα  που θέλουν βαθειά 
ανάλυση από ειδικούς επιστή-
μονες και όχι την «επιδερμική» 
δική μου προσέγγιση.  
Ως αρσενικό παλαιάς κοπής, 
που γεννήθηκε στην εποχή του 
αρότρου και βρέθηκε ξαφνι-
κά στην εποχή της ουτοπίας,  

Επιμέλεια του 
Αντώνη

Κολιάτσου

γουρλώνουν τα μάταια μου 
και ζαλίζεται το μυαλό μου, 
«…διασχίζεται..»  που λέει και 
η Αχ@...@όγλου, φαντασιώ-
νομαι,  προκαλούμαι, μπορεί 
και να τρομάζω, σε βαθμό που 
αναγκάζομαι    να μονολογώ 
και να παραμιλώ, άλλοι πι-
στεύουν ότι τους ψεκάζουν!! 
άλλοι ότι ο χρυσός, το ασήμι 
και τα διαμάντια, τα συγκε-
ντρώνουμε και τα δίνουμε 
στους Εξωγήινους!!!! εγώ έχω 
άλλο κουσούρι ,«…μελλοντο-
λογώ μετ’  ευτελείας…»!!
Μου έρχονται τα πάνω κάτω, 
από άνδρας - γυναίκα, από 
κυνηγός -  λαγός, αφού και το 
απλό φλερτάρισμα μπορεί να 
εκληφθεί ως  σεξουαλική παρε-
νόχληση, από οικογενειάρχης -  
συμβιωτής, από Ασφαλιστικός 
Διαμεσολαβητής Σύμβουλος-  
Διανομέας, από υπεύθυνος 
οδηγός- ανέμελος χαζολόγος  
επιβάτης, εγκλωβισμένος σε   
τενεκεδένιο κουτί, που θα κι-
νείται με αλγόριθμους!! από 
ανθρώπους - ρομπότ, από 
σαρκωμένη ψυχή- σε άσαρκη 
&άψυχη λαμαρίνα. 
Οι αιτίες για την «έκρηξή’ μου, 
όλα αυτά, οι καταβολές, τα 
συσσωρευμένα μικρά και με-
γάλα γεγονότα που είναι δύ-
σκολο να αξιολογήσει κανείς,  
αν τα μικρά είναι ποιο σοβαρά, 
από τα προβαλλόμενα ως  με-
γάλα.
Αφορμή για το «σάλτο»  έξω 
από το «…επαγγελματικό μου 
..κουτί..», η πρόσφατη έκθεση 
– ανάλυση, επί του δημογρα-
φικού(Ελληνικού & Ευρωπαϊ-
κού) του ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΕΡΕΥ-
ΝΑΣ & ΑΝΑΛΥΣΗΣ “διαNeosis” 
που «αποφεύγει» να «ακου-
μπήσει» αυτή την πλευρά.
Με «αναστάτωσε» βέβαια 
και η πρόσφατη ημερίδα που 
διοργάνωσε το «Ρεύμα» του 

Θανάση Σκορδά, με θέμα  «ΣΥ-
ΝΑΓΕΡΜΟΣ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟΓΡΑ-
ΦΙΚΟ» τα στοιχεία που παρου-
σιάσθηκαν από τους εισηγητές 
για το μέλλον της Χώρας μας, 
τρόμαξαν το ακροατήριο, «… 
η Ελλάδα είπαν, όπως και η 
Βουλγαρία, βαδίζει σε δημο-
γραφικό  αφανισμό…» έτσι κα-
τελήφθην και από οξείς  «Ρεύ-
μα….τισμούς» και παραμιλάω.
Από τον Κινέζο γιατρό που 
επεμβαίνει γενετικά  στο DNA 
και δημιουργεί κατά παραγγε-
λία λοβότομημένα παιδιά, (ας 
θυμηθούμε και την DOLLY) στο 
πρόσφατο , δικό μας βιντεάκι, 
(που φαίνεται ότι πέρασε απα-
ρατήρητο) με τον τενεκεδένιο 
εκτιμητή ζημιών που «σκού-
ζει», σπαρακτικά και κλαίει σε 
βαθμό που  τα  μάτια του  γί-
νονται βρύσες από το κλάμα  
πάνω στο τρακαρισμένο αυ-
τοκίνητο, για να πείσει και να 
συγκινήσει τους αποσβολωμέ-
νους επώνυμους πελάτες, ότι 
δεν είναι «..σκέτος ντενεκές…» 
αλλά έχει και ανθρώπινο συ-
ναίσθημα . 
Από την «…νέα κίνηση..»  για 
τα «….δικαιώματα των μηχα-
νών…» !!!! 
Αλλά και από διαφημίσεις, 
σαν αυτή της  COSMOTE,(όχι 
η τελευταία, που στοχεύει στο   
ασφαλιστικό ψωμί μας) αλλά 
μια προηγούμενη, με τον αγου-
ροξυπνημένο μπόμπιρα που 
παραπονιέται στο μπαμπά του 
γιατί δεν τον ξύπνησε γρηγο-
ρότερα, για να δει το αγαπημέ-
νο του παιδικό.
Και αφού ο πατέρας – μαμά, 
του υπενθυμίζει   την τε-
χνολογική δυνατότητα της 
COSMOTE, να δει και το κομμά-
τι που έχασε, κάνοντας ταξίδι 
στο τηλεοπτικό παρελθόν και 
επειδή ως γνωστόν «..νηστικό 
αρκούδι δεν χαζεύει..»  ο μπό-

μπιρας ζητάει από τον «..πατέ-
ρα – μαμά..», να του ετοιμάσει 
φαγητό ..«..μπαμπά..α..α..α…. 
θα μου φτιάξεις τηγανίτες …»;
Ζούμε πλέον  στο μέλλον, σε  
νέο περιβάλλον, η επιστήμη , 
το σύστημα, χτίζει πλέον άλλη 
γυναίκα, καινούργιο  άνδρα, 
νέο άνθρωπο, περίεργη  οικο-
γένεια, διαφορετική  κοινω-
νία, συναρπαστικό καινούργιο  
κόσμο, έρχεται άλλου είδους 
«….κλιματική αλλαγή..» 
Αφού η γενιά των Ευρωπαίων 
«Μάηδων» και των δικών μας 
«Νοέμβριδων» δεν αρκέστηκε 
στα λίγα ,ούτε στα πολλά και 
δεν τα πήρε απλά  όλα, αλλά 
δανείστηκε και  προεξόφλη-
σε  και το μέλλον, αφήνοντας 
στις  νέες γενιές ένα τεράστιο  
κενό, οι δύο Γάλοι κοινωνιολό-
γοι, πρέπει να συνεργαστούν 
πλέον, με ψυχολόγους, ψυχιά-
τρους  και «σαλταρισμένους» 
επιστήμονες, με τους  παλαιούς 
και νέους μελλοντολόγους, για 
να λύσουν μελλοντικά , το  Αλ-

γεβρικό άλυτο πρόβλημα, άμε-
ση λύση  του «Δημογραφικού» 
, δεν βλέπω. 
Είναι πολύ πιθανό, ότι στο 
προσεχές μέλλον, το σύστημα; 
η ανάγκη; το κέρδος; ο ευδαι-
μονισμός;   μέσω της επιστήμης 
& της  τεχνολογίας, θα καταφέ-
ρουν να δημιουργήσουν άλλο 
άνθρωπο, άλλη γυναίκα, εκεί-
νη που σουλατσάριζε ανέμελα 
στον κήπο της Εδέμ,  πριν το 
δάγκωμα του μήλου, να «κα-
τασκευάσει»  και άλλον άνδρα,   
τον προ Εύας Αδάμ, τον «Αν-
δρόγυνο», που θα φέρουν σε 
μεγαλύτερη σύγχυση τον μελ-
λοντικό πιτσιρικά…
Δεν θα αναφωνεί μόνο σαν τον 
Και@@δη» «..ω τι κόσμος μπα-
μπά...»ούτε θα σκούζει για  το 
ποιος θα τον ξυπνήσει και θα 
του «φτιάξει τηγανίτες», αλλά 
θα αναρωτιέται, από  ποιόν   
γεννήθηκε, από  που κρατάει η 
σκούφια του, αν κατάγετε από 
άνθρωπο ή από ντενεκέ, αν 
αναπαράχθηκε από προσθετι-

κή τεχνολογία, με τρισδιάστα-
το εκτυπωτή, ή αν είναι προϊόν 
απόψυξης !!!
Δεν θα ξέρει αν ο τόπος  που 
μένει, λέγεται Πατρίς ή «..Μη-
τρίς..» και αν η πρωινή προσευ-
χή του, θα αρχίζει με το Πάτερ΄ 
ημών ή με το «…Μήτηρ ημών..» 
!!  
Αν, στο πρωινό του θα μπορεί 
να φάει τηγανίτες!!!! Αν θα   
πρέπει να πιεί μηχανόλαδο!!! 
ή γάλα!!  Αν θα   βυζάξει, από 
την αυτόματη ταΐστρα, από 
τον μαστό της «..μητέρας…» ή  
θα απευθύνεται πλέον  στον 
«..πατέρα…» του για να του 
πει..«…Μπαμπά…… θα με ....θη-
λάσεις… εσύ.. »;
___________________________________
_______
Σημ: Το άρθρο του κ. Κ. Λά-
μπρου εγράφη και δημοσιεύ-
τηκε το πρώτο στον Ασφαλι-
στικό τύπο τον Φεβρουάριο  
του 2019

Φωτό: οι Κ. 
Λάμπρου και 
Αντώνης Κολιάτσος 
στο πορτογαλικό 
παραθαλάσσιο 
θέρετρο  
Αλγκάρβε(σ. σ, είναι  
Top τουριστικός 
προορισμός στη 
νότια ακτή της 
Πορτογαλίας, που 
βρέχεται από τον 
Ατλαντικό ωκεανό), 
ως σύνεδροι στο εκεί 
πραγματοποιηθέν  
πανευρωπαϊοκό 
συνέδριο της 
ALICO AIG 
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Ερωτήσεις 
προς Βίκτω-
ρα Ελιέζερ 

της Κατερί-
νας Σχισμένου 
με αφορμή τη 
συμπλήρωση 
ενός χρόνου 

από την επίθε-
ση της Χαμάς, 
7 Οκτωβρίου 

2023.
Μετά από 

έναν χρόνο 
από την επί-

θεση της Χαμάς στο 
κράτος του Ισραήλ 
τι θα θέλατε να σχο-
λιάσετε;

- Στις 7 Οκτωβρίου 2023, το 
Ισραήλ βρέθηκε στο στό-
χαστρο του τρόμου και της 
βαρβαρότητας. Σκηνές φρί-
κης εξελίσσονται σε πόλεις 
και χωριά του Νοτίου Ισραήλ, 
εκεί όπου επέδραμαν χιλιά-
δες τρομοκράτες της Χαμάς, 
τα ξημερώματα εκείνου του 
Μαύρου Σαββάτου της 7ης 
Οκτωβρίου 2023. Γονείς και 
παιδιά σφαγιάστηκαν, νέοι 
και νέες βιάστηκαν, άνθρω-
ποι κάηκαν ζωντανοί! Με 
την επώδυνη διαδικασία της 
ταυτοποίησης των πτωμά-
των διαπιστώνεται ότι 1200 
άνθρωποι άγρια δολοφονή-
θηκαν, 250 άνδρες, γυναίκες 
και παιδιά αρπάχτηκαν ως 
όμηροι και μεταφέρθηκαν 
στη Λωρίδα της Γάζας, χιλιά-
δες οι τραυματίες. 
Ένα χρόνο μετά, ο πόνος και 
η θλίψη είναι αποτυπωμένα 
αισθήματα στη ψυχή των Ισ-
ραηλινών και των Εβραίων 
όλου του κόσμου. Το Ισραήλ 
διεξάγει έναν πολυμέτωπο 
αγώνα για την επιβίωση του. 
Δεν διεκδικεί τίποτε παρά 
την ασφάλεια και την ευημε-
ρία των πολιτών του. 
Η ιστορία διδάσκει ότι ο 
Εβραϊκός λαός, μετά από 
κάθε δυσκολία που αντιμε-
τώπισε στο διάβα των αιώ-
νων - από τους διωγμούς των 
Ρωμαίων μέχρι τα πογκρόμ 
της Ισπανίας και της Ρωσίας 
, ακόμη και μετά το Ολοκαύ-

τωμα των 6.000.000 Εβραίων 
– γνώριζε τον τρόπο για να 
«σηκωθεί», να χαράσσει τον 
επώδυνο και δύσκολο δρό-
μο της ανασυγκρότησης, της 
ανάπτυξης και της προόδου. 
Οι Ισραηλινοί πολίτες, ακό-
μη και μετά το τραύμα της 
7ης Οκτωβρίου, αποκρούουν 
με αποφασιστικότητα την 
επιθετικότητα του τρόμου 
που διαχέεται από το Ιράν 
και τους δορυφόρους του, τη 
Χεσμπολά και τη Χαμάς, για 
να διασφαλίσουν το μέλλον 
του Εβραϊκού κράτους,  το 
προπύργιο της Δημοκρατίας 
στην Μέση Ανατολή. 

Ποια η τύχη 
των ομήρων;
- Δυστυχώς, 

στα έγκατα της Γάζας, στα χέ-
ρια των τρομοκρατών της Χα-
μάς, κρατούνται ακόμα 101 
Ισραηλινοί όμηροι. Άγνωστη 
η τύχη τους, αφού σε κανέ-
να διεθνή οργανισμό δεν έχει 
επιτραπεί η πρόσβαση ώστε 
να ελεγχθεί αν είναι ζωντανοί 
η πεθαμένοι και σε ποια κα-
τάσταση βρίσκονται. Και ξέ-
ρετε κυρία Σχισμένου, εντυ-
πωσιάζομαι από την ευκολία 
που διεθνείς οργανισμοί που 
είναι εντεταλμένοι για την 
υπεράσπιση των ανθρωπί-
νων δικαιωμάτων σπεύδουν 
με περισσή ευκολία να κα-
ταδικάσουν το Ισραήλ για 
τις επιθέσεις στη Γάζα, αλλά 
αδιαφορούν επιδεικτικά και 
προκλητικά, επί 365 ημέρες, 
για τις συνθήκες κράτησης 
101  Ισραηλινών ομήρων 
τους οποίους η Χαμάς χρη-
σιμοποιεί ως λάφυρα πολέ-
μου. Τους χρησιμοποιούν ως 
ασπίδα προστασίας, ακριβώς 

όπως κάνουν και με τους Πα-
λαιστινίους πολίτες της Γάζας 
δημιουργώντας κάτω από τα 
ίδια τους τα σπίτια σήραγγες 
ανεφοδιασμού, και στρατιω-
τικές εγκαταστάσεις για να 
πλήττουν τον άμαχο πληθυ-
σμό στο Ισραήλ.     

Υπάρχει επό-
μενη μέρα ή 
επόμενες μέ-

ρες με την προοπτι-
κή κάποιας λύσης;

- Θα σας πω το εξής: Το Ισ-
ραήλ δεν διεκδικεί σπιθαμή 
γης, ούτε στη Λωρίδα της 
Γάζας ούτε στο Νότιο Λίβα-

νο. Είναι ένας πόλεμος τον 
οποίο δεν επέλεξε το Ισραήλ. 
Στις 7 Οκτωβρίου 2023 η Χα-
μάς επιτέθηκε και εισέβαλε 
στο Νότιο Ισραήλ και στις 
8 Οκτωβρίου η Χεσμπολά 
ξεκίνησε να βομβαρδίζει το 
Βόρειο Ισραήλ με συνέπεια 
80.000 Ισραηλινοί να ανα-
γκαστούν να εγκαταλείψουν 
τις εστίες τους και να μετα-
κινηθούν στο κέντρο της χώ-
ρας. Πρόσφυγες δηλαδή μέσα 
στην ίδια τους την πατρίδα. 
Υποθέτω ότι θα συμφωνήσε-
τε μαζί μου ότι κανένα ευνο-
μούμενο κράτος δεν θα μπο-

ρούσε να ανεχθεί μια τέτοια 
κατάσταση. Ο πόλεμος λοι-
πόν θα τελειώσει όταν απε-
λευθερωθούν οι 101 όμηροι 
και όταν οι 80.000 κάτοικοι 
του Βορείου Ισραήλ μπορέ-
σουν να γυρίσουν στα σπίτια 
τους ασφαλείς. Και ξέρετε, η 
ιστορία διδάσκει ότι στην Ευ-
ρώπη οι πόλεμοι σταματούν 
μόνο με πολιτική συμφωνία 
μεταξύ των νικητών και των 
ηττημένων. Με επώδυνους 
όρους, αλλά με συμφωνία. 
Στην Μέση Ανατολή δυστυ-
χώς δεν συμβαίνει κάτι τέ-
τοιο. Από το 1948 που ιδρύ-

θηκε το κράτος του Ισραήλ, 
Αραβικά κράτη, τρομοκρατι-
κές οργανώσεις και το Ιράν 
διεξάγουν έναν ανηλεή πόλε-
μο μέχρι να πετύχουν το στό-
χο που οι ίδιοι διακηρύσσουν: 
Να σβήσουν το Εβραϊκό κρά-
τος από το χάρτη της Μέσης 
Ανατολής. Αντιλαμβάνεστε 
λοιπόν ότι πρόκειται για μια 
υπαρξιακή απειλή για τον 
λαό του Ισραήλ. Η Αίγυπτος 
και η Ιορδανία με τις διμερείς 
συμφωνίες ειρήνης , τα Αρα-
βικά Εμιράτα, το Κουβέιτ, και 
το Μαρόκο που υπέγραψαν 
πρόσφατα τις συμφωνίε του 

Η πρώτη Πα-
ρασκευή του 
Οκτωβρίου έχει 
καθιερωθεί ως 
Παγκόσμια Ημέ-

ρα Χαμόγελου, με πρωτοβου-
λία του Αμερικανού γραφί-
στα Harvey Ball (1921-2001), 
ο οποίος το 1963 σχεδίασε το 
παγκοσμίως γνωστό στρογ-
γυλό, κίτρινο, χαμογελαστό 
πρόσωπο (“smiley”). Για 
πρώτη φορά εορτάστηκε το 
1999 με σύνθημα «Κάνε μια 
πράξη καλοσύνης. Βοήθησε 
ένα πρόσωπο να χαμογελά-
σει».
Το χαμόγελο είναι αποτέλε-
σμα της σύσπασης μυών του 
προσώπου και ενεργοποιεί-
ται με την επίδραση συναι-

σθημάτων χαράς ή ευχαρί-
στησης. Το πλέον διάσημο 
χαμόγελο της αρχαιότητας 
είναι αναμφίβολα το αρχα-
ϊκό μειδίαμα. Το βρίσκουμε 
σμιλευμένο στα χείλη ρωμα-
λέων κούρων και πλούσια 
ενδεδυμένων κορών, χαρα-
κτηριστικών έργων της με-
γάλης πλαστικής κατά τους 
αρχαϊκούς χρόνους (600-480 
π.Χ.). Το ελαφρύ αυτό χαμό-
γελο έρχεται σε αντίθεση με 
τη στατικότητα των μορφών 
προσθέτοντας κάποια ένδει-
ξη ζωντάνιας.
Στην Αμβρακία δεν διατηρού-
νται αγάλματα αυτής της πε-
ριόδου, όμως η αρχαϊκή τέχνη 
αντιπροσωπεύεται από τα 
έργα της κοροπλαστικής. Στη 

Η Παγκόσμια 
Ημέρα Χαμόγελου 
στο Αρχαιολογικό 
Μουσείο της Άρτας

Δυτική Νεκρόπολη Αμβρακί-
ας εντοπίστηκαν έξω από κι-
βωτιόσχημο τάφο πήλινα ει-
δώλια στον τύπο του κούρου 
και της κόρης και πλαστικά 
αγγεία (Σειρήνα), τα οποία 
είχαν πιθανότατα αφεθεί ως 
προσφορές κατά τις τελετές 
που ακολούθησαν μετά την 
ταφή του νεκρού.
Οι μορφές παρουσιάζουν 
τα τυπικά χαρακτηριστικά 
της αρχαϊκής τέχνης, όπως η 
μετωπικότητα, φορούν μα-
κριά πτυχωτά ενδύματα και 
φέρουν τη χαρακτηριστική 
κόμμωση με μακρείς καλο-
χτενισμένους πλοκάμους. 
Στο πλατύ πρόσωπο με τα 
αμυγδαλωτά μάτια και τα εύ-
σαρκα χείλη διαγράφεται ένα 
μάλλον ανεπαίσθητο μειδία-
μα, που προσδίδει αινιγματι-
κότητα στην έκφραση. 
Τα ειδώλια και τα πλαστικά 
αυτά αγγεία αποτελούν προ-
ϊόντα ανατολικοϊωνικού ερ-
γαστηρίου και χρονολογού-
νται στο β΄ τέταρτο του 6ου 
αι. π.Χ.
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Αβραάμ, απολαμβάνουν τους 
καρπούς της ειρήνης με το 
Ισραήλ. Οι άλλοι, όπως είπε 
η πρώτη γυναίκα πρωθυ-
πουργός του Ισραήλ Γκόλντα 
Μέιρ, όταν αγαπήσουν τα 
παιδιά τους περισσότερο από 
όσο μισούν τα δικά μας, τότε 
θα δείξουν ότι επιθυμούν την 
ειρήνη.            

Κάνατε πρό-
σφατα ένα 
ταξίδι στο Ισ-

ραήλ και συναντή-
σατε ανθρώπους 
που έχασαν τους 
δικούς τους την 7η 

Οκτωβρίου 2023. Τι 
θα θέλατε να τους 
πείτε;

- Ελπίζουμε και ευχόμαστε 
ότι σύντομα οι 101 Ισραηλι-
νοί όμηροι που κρατούνται 
ακόμα στα έγκατα της Γά-
ζας να απελευθερωθούν και 
να επιστρέψουν στα σπίτια 
τους και τελικά να ηττηθούν 
η υστερία και ο φανατισμός 
εναντίον του κράτους του 
Ισραήλ, ώστε Ισραηλινοί και 
Άραβες να πάψουν να θρη-
νούν τα παιδιά τους.

Με ιδιαίτερα μεγάλη επιτυχία ολοκληρώθηκε η 
παρουσία της Διεύθυνσης Αστυνομίας Άρτας  στην 

10η Πανελλήνια Γενική Έκθεση Άρτας

Ολ ο κ λ η ρ ώ -
θηκε την 
Πέμπτη το 
βράδυ η πα-
ρουσία της 

Διεύθυνσης Αστυνομίας 
Άρτας στη 10η Πανελλή-
νια Γενική Έκθεση Άρτας, 
στο πλαίσιο της οποίας 
λειτούργησε για ακόμα 
μία χρονιά δικό της περί-
πτερο. 
Η φετινή παρουσία της 
Διεύθυνσης Αστυνομίας 
Άρτας χαρακτηρίστηκε 
από την ύπαρξη πρωτό-
τυπων δράσεων, οι οποί-
ες ενθουσίασαν μικρούς 
και μεγάλους, που κα-
τέκλυσαν το περίπτερο 
καθ’ όλη τη διάρκεια της 
λειτουργίας του.  
Εξάλλου, στο περίπτερο 
πραγματοποίησαν οργα-
νωμένες επισκέψεις σχο-
λεία του Νομού, από όλες 
τις εκπαιδευτικές βαθ-
μίδες, ενώ υπολογίζεται 
ότι συνολικά 5.000 άτομα 
πέρασαν το κατώφλι του 
περιπτέρου.  
Προσομοιωτής οδήγησης, 
ειδικό λογισμικό για την 
εκτίμηση της ταχύτητας 
αντίδρασης σε περιπτώ-
σεις απόσπασης της προ-
σοχής και ειδικά γυαλιά 
προσομοίωσης κατάστα-
σης μέθης και κόπωσης 
αποτέλεσαν πόλο έλξης 
για τους επισκέπτες. 
Επίσης, ειδικά παιχνίδια 
που είχαν εγκαταστα-
θεί σε 4 φορητούς ηλε-
κτρονικούς υπολογιστές 
(tablets), διαθέσιμους για 
το κοινό, κέντρισαν το 
ενδιαφέρον των μικρών 
επισκεπτών, οι οποίοι 
είχαν μάλιστα τη δυνα-
τότητα, μέσω αυτών, να 
μπουν στο ρόλο του εκ-
φωνητή του «100», λαμ-
βάνοντας εικονικές κλή-
σεις, κατευθύνοντας τις 
αστυνομικές δυνάμεις 
στη διαχείριση περιστα-
τικών. Φυσικά, οι μικροί 
επισκέπτες δεν άφησαν 
να πάει χαμένη η ευκαι-
ρία να ανέβουν στην υπη-
ρεσιακή μοτοσικλέτα που 
υπήρχε στον χώρο και να 
βγάλουν αναμνηστική 
φωτογραφία ως αναβά-
τες!
Ακόμη, το αστυνομικό 
προσωπικό, μέσα από την 
προσωπική επικοινωνία 
με τους επισκέπτες πα-
ρείχε πληροφορίες και 
απάντησε σε ερωτήματα 
σχετικά με κρίσιμα κοι-
νωνικά ζητήματα, όπως 
η ενδοοικογενειακή βία 
και η ασφαλής πλοήγη-
ση στο διαδίκτυο, με την 
υποστήριξη και έντυπου 
υλικού που διανέμονταν. 
Σημειώνεται ότι η παρου-
σία της Διεύθυνσης Αστυ-
νομίας Άρτας στη 10η 

Πανελλήνια Γενική Έκθεση 
Άρτας εντάσσεται σε ένα ευ-
ρύτερο πλέγμα πρωτοβου-
λιών που αναπτύσσουν οι 

υπηρεσίες της Γενικής Περι-
φερειακής Αστυνομικής Δι-
εύθυνσης Ηπείρου, με σκο-
πό τη συνεχή ενημέρωση, 

εξυπηρέτηση και προστασία 

του κοινωνικού συνόλου. 
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Αδέσποτος σκύλος 
είναι αυτός που ζει 
στους δρόμους όχι 

από επιλογή αλλά μετά από 
την εγκατάλειψη του από 
τον άνθρωπο. Από εμάς 
που πριν λίγο τον είχαμε 
στο σπίτι μας ή στην αυλή 
μας ή στο κτήμα μας. Ναι 
είναι αυτός που ζει στον 
δρόμο, κάτω από τις γνω-
στές καιρικές συνθήκες. 
Χθες το βράδυ με την με-
γάλη βροχόπτωση τα είχα 
στο μυαλό μου. Όπως στο 
μυαλό μου έχω την εικό-
να που είδα σκυλί το 2024 
δεμένο και να ζει μέσα σε 
βαρέλι. Μου θύμησε πολύ 
παλαιές εποχές.
Αδέσποτα ζώα συντροφιάς. 
Η πρόταση από μόνη της 
μαρτυρά την ανώμαλη πραγ-
ματικότητα των ελληνικών 
πόλεων και της επαρχίας, με 
αμέτρητες χιλιάδες πλάσμα-
τα να ζουν στους δρόμους, 
μακριά από την ανθρώπινη 
συντροφιά, την αγάπη, την 
φροντίδα και την προστασία 
με ό,τι αυτό συνεπάγεται. 
Άραγε αυτό τους αξίζει; Εκεί 
είναι η θέση τους; Αυτό είναι 
το «ευχαριστώ» που τους 
χρωστάμε; Αλλά και η θέση 
τους δεν είναι στα κλουβιά 
των δήμων. Τι να κάνουμε 
όμως. Την θεωρούμε προσω-
ρινή λύση. 
Αδέσποτα. 
• Περιπλανάται και  τρέφε-
ται ανεπαρκώς στον δρόμο. 
Υπάρχουν πολλοί καλοί άν-
θρωποι που τα φροντίζουν.
• Είναι εκτεθειμένα σε κάθε 
λογής αρρώστιες ελλείψει 
κτηνιατρικής πρόληψης
• Πέφτει θύμα κακοποίησης, 
τραυματισμού ή και θανάτω-
σης από ενέργειες που σχε-
τίζονται κυρίως με τους αν-
θρώπους (αυτοκινητιστικά 
ατυχήματα, πυροβολισμοί, 
πνιγμοί, φόλες κ.ά.)
• Ζευγαρώνει και γεννά κατ’ 
επανάληψη, με αποτέλεσμα 
να συνεχίζεται ο φαύλος κύ-
κλος των αδέσποτων
• Έχει μέσο όρο ζωής μόλις τα 
2 χρόνια, κάτω από αντίξοες 
συνθήκες.
Αυτήν την στιγμή ο αριθμός 
των αδέσποτων ζώων συ-
ντροφιάς και εκείνων που 
φιλοξενούνται σε φιλοζωι-
κές, καταφύγια, πανσιόν και 
σπίτια εθελοντών περιμένο-
ντας να υιοθετηθούν ανέρ-
χεται σε δεκάδες χιλιάδες! Τα 
μηνύματα πολλά στα ΜΜΕ 
και στο fb σχεδόν καθημερι-
νά. Ζητούν να φιλοξενηθούν 
από σπίτια μπας και αλλά-
ξει λίγο η ζωή τους. Πολλές 
φορές κάνουν αγέλες και 
προκαλούν άθελα τους φόβο 

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

ΑΔΕΣΠΟΤΑ ΣΚΥΛΙΑ
Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

στον κόσμο. Έχουμε και επι-
θέσεις σε σκυλιά συνοδευό-
μενα αλλά και μικρά παιδιά. 
Θα μου πείτε το ίδιο κάνουν 
και τα σκυλιά μας αν βγούμε 
στον δρόμο και δεν τα έχουμε 
υπό την προστασία μας.  Έτσι 
το πρώτο που θα πρέπει να 
κατανοήσουμε είναι ότι το 
πρόβλημα δεν είναι τα αδέ-
σποτα αλλά ο ανθρώπινος 
παράγοντας.  
Να δείτε τα ΜΜΕ πόσο άθλια 
περιγράφουν τις επιθέσεις 
αδέσποτων σε περιπατητές. 
Δεν περιγράφουν όμως ότι 
κρατάνε μεγάλα ξύλα, τζου-
μάκια και πριν πλησιάσουν 
αρχίζουν να τα ανεμίζουν για 
εκφοβισμό ή να τα κτυπάνε 
δυνατά στον δρόμο. Φοβά-
σαι το δέχομαι. Ακολούθησε 
άλλη διαδρομή, τι να κάνου-
με τώρα. Όταν βρέχει δεν 
βγαίνουμε στον δρόμο χω-
ρίς ομπρέλα και να βρίζουμε 
γιατί έτσι είναι η δόμηση των 
εποχών. Όλη την μέρα χθες 
συννεφιά αλλά οι περιπατη-
τές χωρίς προστασία. Όταν 
τους έπιασε η μπόρα το βρά-
δυ βρίζανε. Έλεος λειτουργεί-
στε. 
Καθημερινά στην Άρτα εμφα-
νίζονται νέα αδέσποτα. Φίλος 
είπε ότι είναι εγκαταλήψεις 
των καλοκαιρινών επισκε-
πτών. Φοιτητές ή άλλοι που 
δεν μπορούν να καλύψουν 
τις καθημερινές ανάγκες του 
τετράποδου φύλλου τους 
ανοίγουν την πόρτα του αυ-
τοκινήτου και άντε γειά. Ναι 
όπως το περιγράφω. Πάντα 
στην ζωή τους οι τύποι αυτοί 
θα έχουν την εύκολη λύση. 
Καμμιά στεναχώρια. 
Η Ελλάδα είναι δυστυχώς μία 
από τις ευρωπαϊκές χώρες 
που μετράει χιλιάδες αδέ-

σποτα ζώα, τόσο λόγω του 
ανεξέλεγκτου ζευγαρώματος 
όσο και λόγω της παραμέ-
λησης και της εγκατάλειψης 
του οικόσιτου ζώου για προ-
σωπικούς λόγους.
 Τα προβλήματα από τα αδέ-
σποτα ζώα είναι πολλά. Η 
παρουσία τους και τα προ-
βλήματα που αυτή συνεπά-
γεται για τη δημόσια υγεία 
αλλά και τις συνθήκες διαβί-
ωσης των ίδιων των ζώων θα 
έπρεπε να απασχολεί την ελ-
ληνική κοινωνία πολύ περισ-
σότερο από το επίπεδο των 
φιλοζωικών οργανώσεων.
Σε φιλοζωικό site διάβασα 
ότι έχουμε 3.000.000 αδέ-
σποτα και έμεινα αποσβολω-
μένος για ώρα. 
Με το νέο σχέδιο νόμου, η Ελ-
λάδα αποκτά Εθνικό Μητρώο 
Ζώων συντροφιάς και αυ-
στηροποιεί τις ποινές για κα-
κοποίηση και εγκατάλειψη, 
ανάγοντάς τες σε κακούργη-
μα. Οι ποινές για παραβάσεις 
όπως αφαίρεση ζωής ζώου 
είναι κάθειρξη έως 10 έτη και 
χρηματική ποινή έως 50.000 
ευρώ. Για τη διατήρηση και 
παραμονή ζώου σε κοινόχρη-
στο χώρο, ή σε κήπο πολυκα-
τοικίας, επιβάλλεται χρημα-
τική ποινή 300 ευρώ ανά ζώο. 
Φαίνεται ότι τα τελευταία 
χρόνια η πολιτεία προσπαθεί 
να προστατέψει όσο γίνεται 
αυτές τις ψυχές, ωστόσο το 
πρόβλημα πρέπει να χτυ-
πηθεί στην ρίζα και όλοι να 
καταλάβουμε τις συνέπειες 
των αδέσποτων ζώων στους 
δρόμους της πόλης και της 
επαρχίας. 
Ξαναλέω προσοχή πολύ στα 
αδέσποτα ζώα. Έχουν κα-
κοποιηθεί και μπορεί χωρίς 
αφορμή να επιτεθούν στους 

διερχόμενους ή σε μηχανές ή 
σε αυτοκίνητα. Παρακολου-
θώ στα site που διαβάζω για 
το σημερινό άρθρο τις κριτι-
κές που γράφουν κάτω από 
άρθρα οι αναγνώστες. Γυναί-
κες και άντρες δεν γνωρίζω 
ηλικία βγάζουν χολή για τα 

αδέσποτα. Χριστέ μου λέω. 
Δεν θέλω να το πιστέψω πως 
πληκτρολογούν τέτοιες άθλι-
ες σκέψεις άνθρωποι. Μένω 
εκεί.  
Ενδείξεις ότι ο σκύλος  δεν 
έχει σπίτι είναι αδεσποτάκι.
- Είναι αδύνατος
- Το τρίχωμά του εί-
ναι πολύ πυκνό, βρόμικο και 
απεριποίητο και έχει φαλα-
κρά σημεία.
- Ο σκύλος δείχνει 
ντροπαλός, φοβισμένος, επι-
θετικός ή αποπροσανατολι-
σμένος.
Εύκολα λοιπόν ξέρουμε την 
μοίρα του. Ξέρουμε και πόσο 
καιρό περιπλανιέται. Στις χώ-
ρες της Κεντρικής Ευρώπης, 
εάν είστε αυτόπτης μάρτυρας 
ενός αδέσποτου, είναι καθή-
κον σας να ενεργήσετε και να 
τον δηλώσετε άμεσα σε κά-
ποια αρμόδια αρχή. Αντίθετα, 
στην Ελλάδα τα αδέσποτα 
αφήνονται στην τύχη τους, 
ενώ δεν είναι και σπάνιο το 
φαινόμενο της εγκατάλειψής 

τους από τους ίδιους τους ιδι-
οκτήτες. 
Εάν λοιπόν βρείτε ένα αδέ-
σποτο σκυλί, προσοχή πως 
το πλησιάζετε. Μπορείτε επί-
σης να το πάτε απευθείας σε 
έναν κτηνίατρο. Καλύτερα να 
κάνετε αυτό πριν το πάρετε 
σπίτι σας, καθώς μπορεί να 
έχει μολυνθεί από παράσιτα. 
Πρώτα να λάβετε όλα τα μέ-
τρα απολύμανσης του ζώου.  
Αγαπητοί αν θέλετε να βοη-
θήσετε ένα αδέσποτο ξεκινή-
στε την σωστή εκπαίδευση 
σας μέσα από φιλοζωικά site. 
Σας το συνιστώ. Δεν είναι 
εύκολη λύση. Ναι μπορείτε 
εύκολα να μαζέψετε αλλά 
θέλει αμέσως κτηνίατρο, τσι-
πάρισμα και δήλωση του στις 
υπηρεσίες του δήμου σας. 
Φυσικά μην ξεχάσετε να του 
δώσετε ένα ωραίο ονοματά-
κι. Προσπαθείστε το όσοι θέ-
λετε. Σας λέω δεν θα χάσετε.  

ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ



Η Κρατική Συλλο-
γή Αρχαιοτήτων 
του Μονάχου 
φιλοξενείται σε 

ένα κτήριο, το οποίο κατα-
σκευάστηκε από τον Georg 
Friedrich Ziebland, μεταξύ 
των ετών 1838 και 1848, 
μαζί με το αββαείο και τη 
βασιλική του Αγ. Βονιφατί-
ου. Πρόκειται για ένα οικο-
δόμημα τοποθετημένο σε 
υψηλή βάση. Η πλατιά του 
πρόσοψη, με τους κοριν-
θιακούς κίονες, εντυπω-
σιάζει ιδιαίτερα. Από την 
κατασκευή του και έως και 
κατά τη διάρκεια του Β΄ 
Παγκοσμίου Πολέμου, χρη-
σιμοποιήθηκε κυρίως ως 
εκθεσιακός χώρος μοντέρ-
νας τέχνης. Κατά τη διάρ-
κεια του Β΄ Παγκοσμίου 
Πολέμου, υπέστη σοβαρές 
ζημιές. Άνοιξε, εκ νέου, τις 
πύλες του το 1967, φιλοξε-
νώντας πλέον την Κρατική 
Συλλογή Αρχαιοτήτων του 
Μονάχου. 
Περιλαμβάνει μία μεγάλη 
ποικιλία ελληνορωμαϊκών 
έργων τέχνης από απλά κα-
θημερινά αντικείμενα έως 
αριστουργήματα, κατασκευ-
ασμένα από διαφορετικά υλι-
κά, όπως πηλό, μέταλλο και 
λίθο. Χρονολογικά, τα αντι-
κείμενα ανάγονται από την 
κυκλαδική περίοδο, 3η χιλιε-
τία π.Χ., έως και την ύστερη 
αρχαιότητα και πιο συγκεκρι-
μένα τον 5ο μ.Χ. αι. 
Τα πρώτα αντικείμενα της 
ελληνορωμαϊκής συλλογής 
της Κρατικής Συλλογής Αρ-
χαιοτήτων του Μονάχου 
προέρχονται από την προ-
σωπική συλλογή του Δού-
κα Albrecht V της Βαυαρίας 
(1550 – 1579). Ο οίκος των 
Wittelsbach παραχώρησε 
και τη δική του συλλογή τέ-
χνης. Τελικά, ο Λουδοβίκος 
Ι ξεκίνησε, όντας διάδοχος 
του θρόνου, την απόκτηση 
αρχαιοτήτων από την Ιταλία, 
με γοργούς ρυθμούς. Και ενώ 
τοποθέτησε προς έκθεση τα 
γλυπτά στη Γλυπτοθήκη, οι 
υπόλοιπες συλλογές, όπως 

Η αρχαία ελληνική τέχνη στην Κρατική 
Συλλογή Αρχαιοτήτων του Μονάχου

τα αγγεία, τα χάλκινα αντι-
κείμενα, τα κοσμήματα κ.α., 
διαμοιράστηκαν σε διάφορες 
θέσεις. Ειδικότερα, η γραπτή 
κεραμική τοποθετήθηκε, κατ’ 
απαίτηση του Λουδοβίκου Ι, 
στην Παλαιά Πινακοθήκη ως 
τμήμα της ευρωπαϊκής ζω-
γραφικής, ενώ τα υπόλοιπα 
έργα τέχνης τοποθετήθηκαν, 
από το 1872, στη Νέα Πινα-
κοθήκη. Μόλις και κατά τη 
διάρκεια του Α΄ Παγκοσμίου 
Πολέμου, οι συλλογές συνδυ-
άστηκαν, ενώθηκαν και δημι-
ούργησαν το Βασιλικό Μου-
σείο Αρχαίας Μικροτεχνίας 
στην Παλαιά Πινακοθήκη, το 
οποίο, εν συνεχεία, μετονο-
μάστηκε σε Μουσείο Αρχαίας 
Μικροτεχνίας.
 Σημαντικές προ-
σθήκες στην ήδη υπάρχουσα 
συλλογή πραγματοποιήθη-
καν κατά τον 20ο αι. όπως: 
η προσωπική συλλογή κε-
ραμικής του αρχαιολόγου 
Paul Arndt και η αντίστοιχη 
χάλκινων αντικειμένων και 
κοσμημάτων του τραπεζίτη 
James Loeb. Κατά τη διάρκεια 
του Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου 
και ενώ τα έργα τέχνης εί-
χαν μεταφερθεί στη Νέα Πι-
νακοθήκη, αρκετά εξ αυτών 
χάθηκαν, λόγω των βομβαρ-
δισμών. Λίγο πριν ανοίξει 
και πάλι το μουσείο, το 1967, 
ενσωματώθηκε σε αυτό και 
η προσωπική συλλογή του 
διπλωμάτη Hans von Schoen. 
Η τελευταία μεγάλη προσθή-
κη, 700 περίπου πολύτιμων 
λίθων και δαχτυλιδιών, προ-
έρχεται από τη συλλογή του 
Helmut  Hansmann.
 Βέβαια, οι συλλο-
γές εμπλουτίζονται και ανα-
νεώνονται αδιάκοπα και 
από τον δραστήριο Σύλλογο 
Φίλων και Ευεργετών του 
Μουσείου, ο οποίος ιδρύθηκε 
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Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ 
ΖΗΔΡΟΥ

ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

το 1971 και έχει ως στόχο τη 
στήριξη και της Γλυπτοθήκης 
και της Κρατικής Συλλογής 
Αρχαιοτήτων, με κάθε τρόπο, 
υλικό και ηθικό, προκειμένου 
για τη διαφύλαξη της πολι-
τιστικής κληρονομιάς του 
αρχαίου ελληνικού και ρωμα-
ϊκού κόσμου. 

 Ειδικότερα, στις 
συλλογές της Κρατικής Συλ-
λογής Αρχαιοτήτων του 
Μονάχου περιλαμβάνονται 
κυρίως αντικείμενα μικρο-
τεχνίας όπως: κεραμική, πή-
λινα ή χάλκινα αγαλματίδια, 
επιγραφές και χαραγμένα σε 
λίθο κείμενα, χάλκινα εργα-

λεία και μικρά αντικείμενα 
από πηλό και µπρούτζο. Η 
συλλογή του μουσείου ολο-
κληρώνεται με μία μεγάλη 
ποικιλία υάλινων αντικει-
μένων διαφορετικών σχη-
μάτων, χρωμάτων, εποχών, 
τόπων, όπως και με μοναδικά 
ελληνικά, ετρουσκικά και ρω-

μαϊκά κοσμήματα από χρυσό, 
ασήμι και πολύτιμους λίθους, 
τα οποία εντυπωσιάζουν με 
τη φινέτσα, τις λεπτομέρειες 
και την υψηλή καλλιτεχνική 
τους αξία.
Ιδιαίτερη αναφορά οφείλει 
να γίνει στα αγγεία. Στη συλ-
λογή, περιλαμβάνεται ένας 
μεγάλος αριθμός αρχαίων 
ελληνικών αγγείων του 6ου 
και 5ου π.Χ. αι., αρκετά ενυ-
πόγραφα από κορυφαίους 
καλλιτέχνες της περιόδου, τα 
οποία όμως βρέθηκαν στην 
Ετρουρία. Οι Ετρούσκοι εισή-
γαγαν σε μεγάλες ποσότητες 
γραπτή κεραμική, την οποία 
χρησιμοποιούσαν τόσο στην 
καθημερινότητά τους όσο 
και σε ειδικές περιστάσεις 
αλλά και ως κτερίσματα. Η 
συλλογή των αγγείων ανήκε 
και αυτή, αποκλειστικά, στον 
Λουδοβίκο Ι, ο οποίος άρχισε 
να συλλέγει αγγεία το 1824, 
ένα χρόνο πριν ανακηρυχθεί 
βασιλιάς της Βαυαρίας. Μέσα 
σε λιγότερο από δύο δεκαε-
τίες, κατόρθωσε να την κά-
νει µία από τις πλουσιότερες 
συλλογές αρχαίων ελληνικών 
αγγείων. Άρχισε να συλλέγει 
ελληνικά αγγεία µμεγάλης 
καλλιτεχνικής αξίας, από ελ-
ληνικούς τάφους στον Ακρά-
γαντα. Λίγο αργότερα, µε τη 
συμβολή του Wagner, αγόρα-
σε εκατοντάδες αττικά αγ-
γεία και πολλά ετρουσκικά. Η 
συλλογή των αγγείων ανήκει 
στις σημαντικότερες του κό-
σμου. Εδώ, αντιπροσωπεύ-
ονται εξαιρετικοί ζωγράφοι 
όπως: ο Άµασις, ο Εξηκίας, ο 
Ανδοκίδης, ο Φιντίας, ο Ευ-
φρόνιος, ο «ζωγράφος του 
Βερολίνου», ο «ζωγράφος 
της Πενθεσίλειας», ο ∆ούρις, 
ο Βρύγος, ο Λυδός και πολλοί 
άλλοι.
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ΠΩΛΕΙΤΑΙ στο κέντρο της πό-
λεως Αρτας , στην οδό Μάτσου, 
διαμέρισμα 1ου ορόφου, 164 
τμ, διαμπερές, δάπεδα από 
μάρμαρα και ξύλο, κατάλλη-
λο για κατοικία , αλλά και για 
όποια  επαγγελματική χρήση. 
Τιμή 198000 συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ στον ΑΜΜΟΤΟΠΟ 
ΑΡΤΑΣ πέτρινη μονοκατοικία 
57 τμ σε άριστη κατάσταση, 
άμεσα κατοικήσιμη, σε άρτιο 
και οικοδομήσιμο οικόπεδο 
3100 τμ  με ελιές και διάφορα 
οπωροφόρα. Έχει αποθήκη 24 
τμ, εξωτερικό φούρνο, μπάρ-
μπεκιου, δυο ΥΠΔ, σαλόνι, κου-
ζίνα, μπάνιο, τζάκι, A/C .ΤΙΜΗ, 
34500 συζητήσιμη
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  γραφείο η κατάστη-
μα επί της Βασ. Κωνσταντίνου,  
33τμ σε άριστη κατάσταση, 
κατάλληλο για πολλές χρήσεις. 
τιμή 38000, συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ γωνιακό γραφείο η 
κατάστημα επί της Βασ. Κων-
σταντίνου,  44τμ σε άριστη 
κατάσταση. κατάλληλο για 
πολλές χρήσεις. τιμή 53000, 
συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ διαμέρισμα, υπε-
ρυψωμένο, επιπλωμένο η όχι 
, 52 τμ, σε αρίστη κατάσταση, 
επι της οδού Αρτας Σαλαώρας 
στους Κωστακιούς. Αποτελεί-
ται από ένα υπδ, σαλόνι κουζί-
να με πάγκο, αλουμίνια, διπλά 
τζάμια,σίτες , a/c αυτόνομη 
θέρμανση , χωρίς κοινόχρηστα. 

τιμή 68.000 συζητήσιμη.  
Διατίθεται προς Ενοικίαση 
η Πώληση η ζητείται στρα-
τηγικός επενδυτής για εργο-
στάσιο συσκευασίας φρού-
των (κυρίως εσπεριδοειδών 
και ακτινιδίων), με ψυκτι-
κούς θαλάμους 1.000.000 
κιλών. Βρίσκεται στην πεδι-
άδα της Αρτας σε οικόπεδο 
8500τμ. με εμβαδόν εργο-
στασίου 2250τμ .
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ολόκληρο 1220 
ευρώ /τμ, η τμηματικά 1400 
ευρώ/τμ στην Άρτα, στο κέ-
ντρο της πόλης , σε πεζόδρομο, 
πολύ εμπορικό και κομβικό 
σημείο της πόλης μας, πλατεία 
Κακαβά , (στο Θεατράκι), προ-
νομιακό επαγγελματικό ακίνη-
το 1ου ορόφου 145 τμ. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ . ΝΕΑ ΤΙΜΗ !!! 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ νεόδμητη, ημιτε-
λής ,πολυτελούς κατασκευής  
μονοκατοικία, μεζονέτα, απο-
τελούμενη από: ισόγειο, και 2 
ορόφους με στέγη σε 3000 τμ 
οικόπεδο . Βρίσκεται στους 
Χαλκιάδες, σε ωραίο σημείο με 
θέα. Τιμή 218000, ΝΕΑ ΤΙΜΗ . 
176000 συζητήσιμη.
Πωλείται μεζονέτα πολυτε-
λούς κατασκευής, στο Πέτα 
Αρτας, επιπλωμένη η και 
όχι. Ξύλινα κουφώματα, δι-
πλά τζάμια, σήτες. Μεγάλα 
μπαλκόνια και κήπος. Απε-
ριόριστη θέα , κήπο, ησυχία, 
πάρκιν. 

ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ μοναδικό 
οροφοδιαμέρισμα, σε προνομι-
ακή θέση στην πόλη μας, ρετι-
ρέ, γωνιακό, διαμπερές, φωτει-
νό, με απεριόριστη πανοραμική 
θέα, Παρηγορήτισσα κλπ. Είναι 
μισθωμένο 400 ευρώ τον μήνα. 
Τιμή 108000, συζητήσιμη. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ  ΠΩΛΕΙΤΑΙ μονοκα-
τοικία στην Καμπή Αρτας 107 
τμ. σε προνομιακή θέση του 
χωριού, αρίστης κατασκευής,  
υπερυψωμένη, με πανοραμική 
θέα όλο το χωριό και την ΑΡΤΑ. 
τιμή 126000 ευρώ. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΑΡΤΑ , οροφοδια-
μερισμα υπερυψωμένο ισόγειο, 
περιοχή κάστρου, ήσυχη γειτο-
νιά, τιμή 123500.
ΕΥΚΑΙΡΙΑ !!!ΠΩΛΕΙΤΑΙ.  ΑΡΤΑ 
κτίριο 680 τ.μ., υπογείου - ισο-
γείου - 1ου, άριστη κατάσταση, 
σε οικόπεδο 2500 τμ. Υπόγειο 
και ισόγειο, επαγγελματικός 
χώρος. 1ος όροφος έχει 2 ανε-
ξάρτητα διαμερίσματα 120 τμ 
το κάθε ένα. Περιοχή :” Άρτα 
Παλλάς” 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  οικόπεδο ,άρτιο και 
οικοδομήσιμο, στην Άνω πόλη 
κοντά στην ταβέρνα Τζαδήμα, 
οδός Δαβάκη, 306 τμ, κτίζει 
360 τμ. ΕΥΚΑΙΡΙΑ , τιμη 68500, 
συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  αγροτεμάχιο 4000,  
τμ στα Τζινοχώρια Κυράτσα  
Αρτας, κατάλληλο για οποιαδή-
ποτε χρήση!!! Τιμή  9900 συζη-
τήσιμη, η ολόκληρο το αγροτε-

μάχιο 15000 τμ. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ οικόπεδο , αγροτε-
μάχιο 8000 τμ στο ΤΟΠ ΑΛΤΙ 
Αρτας, κατάλληλο για οποια-
δήποτε χρήση!!! Τιμή 81500 
συζητήσιμη.
 Πωλείται προνομιακό , 
επενδυτικό αγροτεμάχιο 70 
περίπου στρεμμάτων, στον 
Αρχάγγελο Πρέβεζας,  κα-
τάλληλο για φωτοβολταϊκά , 
αγροτικά κλπ. Βρίσκεται επί 
της επαρχιακής οδού Αρχαγ-
γέλου Καναλλακίου, 2 ΧΛΜ 
μετά την διασταύρωση προς 
Αρχάγγελο. Τιμή 124000 
ευρώ συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ , ΜΟΝΑΔΙΚΟ , ΓΩ-
ΝΙΑΚΟ οικόπεδο επί της Λεω-
φόρου Αμβρακικού μεταξύ γέ-
φυρας Αρτας και Κωστακιών, 
14.600 τμ , με μεγάλη πρόσοψη 
, έχει μεγάλες δυνατότητες για 
πολλές χρήσεις! Τιμή , συζητή-
σιμη! 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ , νέα τιμή ευκαιρία , 
2805τμ προνομιακό οικόπεδο 
,επαγγελματική επένδυση ,σε 
εξαιρετική θέση, σε μοναδικό 
σημείο του καναλιού Πρέβεζας, 
το μόνο εντός σχεδίου,   με απε-
ριόριστη θέα, θάλασσα, βουνό 

κλπ. Πωλείται  ολόκληρο η και 
οικόπεδα των 700 τμ, με 400 
τμ δόμηση.  τιμή μόνο 685000 
συζητήσιμη .
ΠΩΛΕΙΤΑΙ Άρτιο και οικοδο-
μήσιμο οικόπεδο  435 τμ στην 
Καλαμιά Αρτας, εντός σχεδίου. 
Τιμή 23500 συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ προνομιούχο οικό-
πεδο 5150 τμ , άρτιο και οι-
κοδομήσιμο, στο 5ο ΧΛΜ  της 
Επαρχιακής Οδού Άρτας Κορω-
νησίας, με 50 μέτρα πρόσοψη, 
κατάλληλο για οποιαδήποτε 
χρήση. τιμή 123000 συζητήσι-
μη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ επιχείρηση καφε-
ζαχαροπλαστείου κλπ στο 
τρίγωνο Αρτας, σε λειτουργία, 
πλήρως εξοπλισμένη. δεν χρει-
άζεται άλλο εξοπλισμό , η ανα-
νέωση εξοπλισμού. τιμή ευκαι-
ρίας και συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ στο Κανάλι Πρέβε-
ζας προνομιακό  οικόπεδο 700 
τμ δόμηση 400 τμ πανοραμικό 
με θέα, θάλασσα, βουνό. τιμή 
134000, συζητήσιμη! για επαγ-
γελματική και ατομική χρήση. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ σε κα-
ταπληκτική θέση , στο κέντρο 
του χωριού ΚΑΜΠΗ Αρτας, οι-

κόπεδο 305 τμ, άρτιο, γωνιακό, 
50 μέτρα από την εκκλησία 
του χωριού, σε τιμή ευκαιρίας. 
33000 ευρώ. 
ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ μονοκατοικία 
στο ΝΕΟΧΩΡΙ ΑΡΤΑΣ  55 τμ σε 
οικόπεδο 350 τμ. Αποτελείται 
απο 2 υπνοδωμάτια, σαλόνι με 
ενιαία κουζίνα, μπάνιο με πα-
ράθυρο, Α/C , επιπλωμένο, σε 
άριστη κατάσταση. τιμή 245 
ευρώ
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ τρακτέρ 
FIAT με κουκούλα, 80 ίππων, 
σε άριστη κατάσταση, λίγες 
ώρες εργασίας, πρώτο χέρι, 
τιμή συζητήσιμη! 
ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ γραφείο 1ου 
ορόφου, 107 τμ ενιαίο η το μισό 
στην περιοχή ψαροπλιά Αρτας, 
κατάλληλο για όποια χρήση! 
Δάπεδα πλακάκι,  3 τουαλέτες , 
απεριόριστη θέα. Τιμή για ολό-
κληρο 535 ευρώ, συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΑΡΤΑ καταπληκτι-
κό οικόπεδο 335τμ, στην Αγία 
Φανερωμένη ,επίπεδο , ορθο-
γώνιο, τριών προσόψεων, με 
θέα, πρόσβαση από δυο δρό-
μους,με δόμηση 392 τμ,μεγάλες 
δυνατότητες και προοπτικές, 
σε προσιτή τιμή των106500..

6974342879
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ΠΑΡΑΛΕΙΠΟΜΕΝΑ

www.apopsi-press.gr

ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερ-
μανία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις.
Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα HORIZON 
BEACH RESORT στη Σταλίδα Χερσο-
νήσου στη Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήματα του f&b 
Κουζινα, Εστιατόριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει προσό-

ντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοι-
νωνήσουν και να μιλήσουν άμεσα με 
εκπρόσωπο της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων
Παραδίδονται μαθήματα

Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω γύρω 10 
στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι (Θάλασσα) και 20 χλμ 

από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον Αμβρακικό με μηδέν υγρασία 
(άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός 

οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ 
με ημιυπόγειο 200 τμ με δικαίωμα 

οικοδομής άλλα 200 τμ για 1ο όροφο 
μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 

στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 
2ο χλμ στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  

69369757646936975764

Πρόγραμμα Ιεράς Πανηγύρεως Καταθέσεως 
Ιερού Λειψάνου Αγίου Μαξίμου του Γραικού

   Οι συνάδελφοι από τα επαγγελ-
ματικά σωματεία του Ν. Άρτας 
με τίμησαν και με ανέδειξαν πρό-
εδρο για δύο θητείες(6 χρόνια) 
και πρώτο σε ψήφους  . 
   Οι υποχρεώσεις  της υποψηφιό-
τητας μου για πρόεδρος στο Επι-
μελητήριο  Άρτας δεν μου επιτρέ-
πουν να έχω τον  χρόνο που εγώ 
πιστεύω ότι χρειάζεται  η θέση 
του Προέδρου της Ομοσπονδίας 
για να είναι χρήσιμη. 

   Ευχαριστώ όλους τους Προέ-
δρους και τα μέλη των Επαγγελ-
ματικών σωματείων της Ομο-
σπονδίας  για την συνεργασία 
που είχαμε όλα τα χρόνια.
Μαζί με το Δ.Σ.  πήγαμε ένα βήμα 
παραπάνω την Ομοσπονδία και 
αυξήσαμε τα σωματεία που συμ-
μετέχουν σε αυτή.
 Κλείνω με την ελπίδα ότι θα έρ-
θει σύντομα η μέρα που θα ανα-
λάβουμε όλοι τις ευθύνες που 

μας αναλογούν και θα θέσουμε 
επιτέλους σε προτεραιότητα το 
γενικό συμφέρον από το προσω-
πικό. Σε κάθε άλλη περίπτωση 
δεν προσφέρουμε καμία υπη-
ρεσία στον τόπο μας  και στους 
συλλόγους μας, παρά μόνο στον 
εαυτό μας .

.Ο  ΠΡΟΕΔΡΟΣ
ΕΜΠΟΡΙΚΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΡΤΑΣ 

ΧΟΥΛΙΑΡΑΣ  ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

Στις 25 Σεπτεμβρίου 
2024 υπέβαλα στο Δ.Σ 
της Ομοσπονδίας Επαγ-

γελματιών Βιοτεχνών  κ Εμπό-
ρων Άρτας την παραίτηση μου 
από πρόεδρος της Ομοσπονδί-
ας. 

ΕΠΙΣΤΟΛΗ 
ΠΑΡΑΙΤΗΣΗΣ
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